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ředjarní rozjímání - tentokrát o hnízdění
Vážení čtenáři, snad nebudu přiliš kritizován, když už té kritiky na náš Zpravodaj bylo v posledních týdnech až až, že k Vám mlu-
vím v jakýchsi nadsázkách a že nemluvím čitelně, aby tomu všichni rozuměli. Ale přesto, že k vám chci mluvit čitelně, napadlo
mě právě pro tuto dobu takové příhodné srovnání (taky bych mohl říci metafora). S blížícím se jarem (taky ho už cítíte, taky ho
už potřebujete ?) si ptactvo ale i jiná havěť, včetně té havěti nejdokonalejší, člověčenstva, hledá své nové uhnízdění, své nové

obydlí. Pro zvířenu (taky bych mohl říci faunu) je to s příchodem jara téměř typické a pravidelné, pro lidi to bývá třeba příležitost na celý život,
nebo alespoň na dlouhá léta. 
Ale smyslem mého dnešního povídání není návod k hledání vhodného místa pro zahnízdění navrátivších se ptáků ani hledání způsobu či
míry čitelnosti našeho obecního zpravodaje. Chci převést řeč právě do těch velmi praktických a pro člověka neobyčejně důležitých funkcí jako
je bydlení. A tak chci čtenářům z Horních Počernic, ale i třeba zprostředkovaně obyvatelům z okolí nebo jiných částí Prahy, kteří touží nebo
prostě mají jen potřebu nového bydlení anebo bydlení vůbec, podat několik zajímavých informací o nových možnostech bydlení právě u nás
- v Horních Počernicích. A také chci reagovat na někdy mířenou, někdy jen tak plácnutou kritiku, od některých členů zastupitelstva naší měst-
ské části, že nedostatečně podporujeme rozvoj nových možností bydlení u nás. A nakonec si chci sám ale i čtenářům položit několik zásad-
ních otázek souvisejících s bydlením.
Takže  nejprve současný stav. Něco o málo více než třináct tisíc hornopočernických občanů žije ve zhruba asi pěti tisících domácnostech,
vzácně vyrovnaných v umístění do shodného počtu asi dvaapůl tisíce bytů v tzv. činžovních domech a téhož počtu bytů v domech charakte-
ru rodinné zástavby. O urbanismu v souvislosti s onou vzácnou vyrovnaností (taky bych mohl říci paritou), tedy vedle sebe stojících paneláků
a drobné zástavby rodinných domků raději pomlčím. Na druhé straně s uspokojením konstatuji, že vesměs, a teď nerozlišuji, se jedná o byd-
lení na slušné úrovni. Ještě větší radost mám z toho, že i privatizace bytového fondu přinesla své ovoce a soukromé, třeba družstevní nebo
jiné vlastnictví, původně nevzhledného bytového fondu dnes obec obohacuje. Pro příklad nepůjdu daleko, třeba věžáky BD Běluňská prošly
výraznou změnou, stejně tak pětipatrové bytové domy na sídlišti v Mezilesí. Vloženými finančními prostředky, třeba i z úvěrů, došlo nejen ke
zlepšení vzhledu budov, ale především k jejich technickému zdokonalení. Jen houšť ! 
Zajímavý bude pro čtenáře i údaj o počtu evidovaných žádostí o byt v Horních Počernicích. Při téměř stále stejné metodice evidence žádostí
o byt má v současné době podáno žádost na zdejším úřadu - odboru životního prostředí více než 16O zájemců. Neprozradím nic nového,
když řeknu, že většina žadatelů o byt stále jakoby spoléhá na "obec", která jim přece musí pomoci najít bydlení. Vážení, není tomu tak a nebu-
de to ani jinak, alespoň pokud na této radnici budu sedět já i současné složení Zastupitelstva. Vy všichni mladí, zdraví a všemožné sociální i
jiné výhody požívající žadatelé, zkuste se postarat o bydlení sami, tak jako to dělaly před námi generace našich předků. Ano, rádi pomůžeme
v nouzi zatopeným, sociálně potřebným, samoživitelkám s více dětmi a podobným  případům. Ale přidělit jen z ničeho nic mladé rodině nové
bydlení a pak se jen divit, jak rostou dluhy na nájemném do statisíců, to ne! Je to samozřejmě také extrém, ale neplatičů není málo a i v Hor-
ních Počernicích jdou dluhy z neplacení nájemného do milionů korun.
Mohli bychom si klást další otázky související s bydlením. Mohli bychom si na ně i odpovídat. Například zda má hlavní město Praha stavět
tolik nových bytů na okrajích metropole, když se tak úděsně vylidňuje centrum, má vůbec smysl současný systém stavebního spoření, jsou
dostatečně dostupné současné hypotéční úvěry právě těm, kteří je nejvíc potřebují, v čem by měla být podstata podpory bydlení ze strany
obce, o problematice regulace  nájemného a jiné a jiné. Tázat se je jednoduché, odpovídat složitější. A tak mi nakonec dovolte malou nabíd-
ku, resp.rekapitulaci toho, co se v Horních Počernicích nabízí nebo co nejdříve k bydlení bude nabízet. Bude se stavět nebo už se staví, a to
prosím pěkně bez koruny podpory obce či státu, 15 rodinných domků v ul. Zábrodí, bytový dům o 24 bytových jednotkách v Čertousích, 13
rodinných domků kousek opodál, 27 rodinných domků podél komunikace ke hřbitovu, 19 rod. domků v lokalitě Věžická, 8 rodinných domků v
ul. Na Chvalce, stavba tří bytových domů s celkem 3O byty u ul. Božanovská, 33 nových bytů u ul. Ve Žlíbku, několik rodinných domků na
bývalém "Svaziku" a nemohl jsem vyjmenovat další desítky rodinných domků a vil rozprostřených po celém území Horních Počernic. A to jsem
ani nepřipomněl, že hlavní město Praha připravuje u nás výstavbu minimálně tří stovek bydlení v lokalitě K Berance, samy Horní Počernice
mají připravenu lokalitu Robotnice pro cca 5OO bydlení. Pokud máte zájem o individuální výstavbu čtěte dál náš dnešní Zpravodaj - článek p.
Chovancové Vám dá tipy, jak pořídit vhodný pozemek pro výstavbu (str. 4). Zkrátka a dobře, šancí na bydlení je mnoho. A jste-li skutečně zdra-
ví, a nemusíte být úplně nejmladší, máte práci nebo snad i podnikáte, jděte do toho a půl je hotovo... rád Vám všem svoji radou
kdykoliv pomohu.

Ivan Liška, starosta

Tady také můžeme bydlet ? Ano, za pár měsíců v novém bytovém domě v ul. Božanovské
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Dne  27. ledna 2003 se konalo řádné
zasedání Zastupitelstva městské části
Praha 20, z něhož předkládáme jednotli-
vé informace:
Zastupitelstvo městské části Praha 20
ověřilo
- vznik mandátu pana Ing. Pavla Švehly
jako člena ZMČ Praha 20 dnem 27/1/03
po složení slibu člena ZMČ
odvolalo
- pana Ing. Josefa Straku z funkce před-
sedy finančního výboru 
ZMČ Praha 20
- pana Jiřího Pínu z funkce předsedy kon-
trolního výboru ZMČ Praha 20
zvolilo
- uvolněným členem RMČ Praha 20 pana
Ing. Josefa Straku
- pana Mgr. Milana Bukolského předse-
dou finančního výboru ZMČ Praha 20
- paní Hanu Kollerovou předsedkyní kon-
trolního výboru
- pana Ing. Otakara Nigrina členem
finančního výboru ZMČ Praha 20
vzalo na vědomí:
- informaci RMČ Praha 20 
o ukončení mandátu člena ZMČ Praha 20
pana Jiřího Píny dnem 23/1/03 z důvodu
ztráty volitelnosti v důsledku změny trva-
lého bydliště
- prohlášení náhradníkem  nástupcem na
jeho místo v ZMČ pana Ing. Pavla Švehlu
za ODS
- rezignaci pana Ing. Jindřicha Jukla na
funkci uvolněného člena RMČ a člena a
předsedy komise výstavby a územního
rozvoje
- výsledek hospodaření MČ Praha 20 dle
předloženého výkazu o příjmech a výda-
jích za 1-12/02 (bez 13. období) s dosa-

Vážení občané,
- potřebujete rychlou odpověď na svůj dotaz ?
- Informaci, kterou očekáváte, chcete získat bez nutnosti navštívit osobně

úřad nebo poštu ?
- Obáváte se, aby se Vaše stížnost neztratila někde na úřadě ?
- Jste zvyklý(á) komunikovat prostřednictvím mailů ?
- Hodláte si zařídit svůj vlastní elektronický podpis pro styk se státní správou ?

Pak je pro Vás ideálním řešením používat e-mailovou adresu
podatelna@pocernice.cz

Pouze při použití této adresy můžeme zajistit stoprocentní spolehlivost.
Při komunikaci pomocí soukromých adres jednotlivých osob není možné
všechny výše uvedené body garantovat.

Kancelář Úřadu městské části Praha 20- Horní Počernice, Eva Kubešová

INFORMACE 
Z JEDNÁNÍ

ZASTUPITELSTVA
ženými objemy ve výši příjmů 106.790,9
tis. Kč a výdajů 108.237,3 tis. Kč a dosa-
ženým hospodářským výsledkem, schod-
kem ve výši 1.446,4 tis. Kč
- informaci o aktuálním stavu hospodaře-
ní MČ Praha 20 ke dni 24/1/03
- specifikaci v jednotlivých rozpočtových
kapitolách v rámci již dříve schválené
změny rozpočtu MČ Praha 20 na rok
2002 č. 9
- důvodovou zprávu k návrhu rozpočtu
MČ Praha 20 na rok 2003 včetně dalších
informací k jednotlivým oddílům a úvodní
slovo pana starosty 
- výši rozpočtových vstupů z rozpočtu
hl.m. Prahy  na rok 2003 pro MČ Praha 20
- informaci o aktuálním stavu hospodaře-
ní MČ Praha 20 ke dni 23/1/03
- usnesení finančního výboru ze dne
20/1/03

- objem mzdových prostředků ve výši
25.458 tis. Kč a počet úředníků a pracov-
níků 97,25 osob. Z toho ÚMČ tvoří 92,75
osob a objem mzdových prostředků
24.315 tis. Kč
- informace podané panem starostou v
kauze "vlastnictví" objektu Kulturního
centra Domeček
- písemnou zprávu o činnosti RMČ vč.
ústní informace paní tajemnice
- informace o jednání s představiteli
Odboru městského investora MHMP dne
27/1/03
- písemné informace o investičních akcích
PVS: rekonstrukce pobočné čistírny vod
Čertousy, rekonstrukce dešťového oddě-
lovače Bártlova, rekonstrukce kanalizace
Třebešovská
- informaci starosty a informaci Policie
ČR, resp. Hasičského sboru, která se
zabývala novou žádostí MČ Praha 20 o
obnovení řízení a přešetření případu
požáru v areálu Chvalského zámku a po
tomto projednání ji uzavírá a považuje ji
za ukončenou.

Stěžoval jste si, že novináři nekladou ori-
ginální dotazy. V čem podle Vás originali-
ta spočívá? Opak od "opičení"?
Často je lepší opáčit, než se opičit. Nes-
nažím se však být originální za každou
cenu. Chci i nadále zůstat svůj.
Jmenujete se Mirek, aby se křestní jméno
rýmovalo s příjmením, nebo proto, že by
se Vaše celé jméno v případě křestního
jména Miroslav nevešlo do žádné kolon-
ky? A Vy se svojí "moravskou náturou" se
vejdete do nějaké "škatulky"? Dáte se
"zaškatulkovat"? A máte vůbec "škatulko-
vání" rád? Není i členství v politické stra-
ně jakousi "škatulkou"? 
Mirek od narození. "Mohou" za to moji
rodiče. Problémy samozřejmě byly
zejména v době "minulé". Mirek fungoval
trochu jako barometr míry společenské
svobody...Vždyť i ona "moravská nátura"

je jen jakási zkratka, chcete-li škatulka, či
ještě spíše po našem "škatúlenka". Jinak
si myslím, že já, nejen díky své výšce, z
každé té "škatúlenky" tak nějak vyční-
vám.
Lze si zkratku Vaší politické strany
vysvětlit též jako Otevřenost/Odvaha -
Demokracie - Síla/Svoboda?
Lichotivé... Budu se snažit, aby i pravdivé.
U nás v Horních Počernicích ODS loni ve
volbách přesvědčivě zvítězila. Vy jste zví-
tězil ve volbě předsedy ODS. Souhlasíte
se rčením "vítězi jest přáno zažívat poci-
ty hořkosti"?  A co "usínání na vavří-
nech”?
Každé vítězství jednoho může zname-
nat prohru druhého. Nepřeji pocity hoř-
kosti ani vítězům, ani poraženým. Budu-
li usínat na vavřínech, rád se od Vás,
novinářů, nechám probudit.

V komentáři LN v reakci na překvapivý
výsledek volby litevského prezidenta
komentátor Pavel Máša na závěr konsta-
tuje: "Staré zásluhy odnáší čas, doba
přeje schopným akrobatům." Máte
k tomu co dodat, co Vy na to, pane před-
sedo?
Akrobaté zažívají svých "pět minut
slávy", často však končívají v kotrmel-
cích a předčasných důchodech. Naopak
moudrý klaun zraje s věkem a nos nemí-
vá červený od krve. 

Srdečně

Ptala se RadSad

Exkluzivní rozhovor pana Mirka Topolánka, předsedy ODS,
pro  březnový Hornopočernický zpravodaj
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Blokové čištění komunikací
V pátek 21.3.2003 od 8.00 hod - 14.00 hod. bude prováděno blokové čištění sídliště I. Mezilesí a sídliště II. Lhotská včetně přilehlých
ulic - Libošovická, Běchorská a Spojenců. (viz situace )
V pátek 28.3.2003 od 8.00 hod. - 14.00 hod. proběhne blokové čištění sídliště III. Pavlišovská a ulic U Jeslí, Ruprechtická, Ratibo-
řická, Komárovská a Chodovická (viz situace). Další komunikace v obci budou čištěny během měsíce března a počátkem dubna .
Všechny čištěné úseky budou vždy označeny dopravními značkami. Žádáme majitele vozidel, aby svojí kázní přispěli k zajištění
řádného úklidu komunikací po zimním období.

Jaroslav Píša
vedoucí odboru místního hospodářství

„Zn.: Koupím………“
Jednou z nejčastějších otázek, kterou Odboru rozvoje obce
ÚMČ Praha 20 pokládají občané Horních Počernic, je dotaz na
nabídku pozemků ve vlastnictví obce, vhodných pro výstavbu
rodinných domků. I když nás velký zájem o bydlení v naší měst-
ské části těší, v současné době musíme bohužel odpovídat, že
městská část nyní nedisponuje žádným volným stavebním
pozemkem k prodeji.
Tento stav není však jistě konečný, aktuální informace vám
poskytneme osobně či telefonicky na našem odboru (tel.č. 271
071 660 – 2). Všechny připravované majetkoprávní kroky měst-
ské části jsou také v souladu se zákonnými předpisy zveřejňo-

ODBOR ROZVOJE OBCE

BØEZEN 2003

ODBOR VÝSTAVBY

ODBOR MÍSTNÍHO HOSPODÁŘSTVÍ

Rady, které vás provedou stavební činností "Po bodech
k touženému cíli."

Stavební práce v bytových domech
Pokud se připravujete k úpravám nájemního bytu (obecního, druž-
stevního či ve vlastnictví sdružení) měl by být znám důkladně obsah
nájemní smlouvy. Ať již je ale smlouva jakákoli, o chystaných sta-
vebních úpravách majitele objektu obeznámit "musíte" a provádíte
je s jeho písemným souhlasem. Není na škodu svůj záměr na sta-
vebním úřadu předem projednat a znát názor stavebního úřadu na
rozsah úpravy - zda lze provést bez stavebního povolení. Většina
stavebních úprav v bytových domech podléhá režimu stavebního
povolení a provádění stavby osobou oprávněnou. Jedná se přede-
vším o:
- vyzdění bytového jádra
- zasklení lodžií (nutno zpracovat pro celý objekt, vchod či ucelený
útvar - např. přízemní byty)
- rozšíření předsíně - vstupu do bytu (zábor společné chodby byt.
domu)
Jaké doklady potřebujete k vydání stavebního povolení ?
Jsou to zejména:
žádost o stavební povolení: 
- stavebník musí prokázat, že je vlastníkem stavby, anebo že má ke
stavbě jiné právo, které jej opravňuje požadované stavební práce
provést (písemná dohoda s vlastníkem stavby)
přílohy žádosti: 
- projektová dokumentace stavby (projekt) ve třech vyhotoveních
vypracovaná oprávněnou osobou + oprávnění této osoby
- oprávnění zhotovitele stavebních prací (živnostenský list nebo

výpis z obchodního rejstříku), jehož předmětem činnosti je provádě-
ní staveb a jejich změn stanoviska, vyjádření, souhlasy, posouzení,
popřípadě jiná opatření dotčených orgánů státní správy vyžadovaná
zvláštními předpisy.
Obsah žádosti včetně příloh je uveden v § 16 vyhlášky č.132/1998
Sb., kterou se provádějí některá ustanovení stavebního zákona,
obsah projektové dokumentace je uveden v § 18 citované vyhlášky.

Tomáš Hýsek
vedoucí odboru výstavby

ČÍM ŽIJE RADNICE

Víte, že...
21. března 2003 vyjde jako součást pražského a středočeského
vydání deníku MF DNES mimořádná příloha Horní Počernice.
Cílem přílohy je seznámit čtenáře s touto moderní a obchodní
oblastí hlavního města. To nás samozřejmě těší.
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ODBOR SOCIÁLNÍCH VĚCÍ
A ZDRAVOTNICTVÍ
Upozorňujeme občany,

že od února 2003 budou pracovníci Obvodního soudu pro
Prahu 9 sepisovat  v mimořádných případech návrhy týkající
se opatrovnického řízení  pouze za správní poplatek  500,-Kč.
Sociální odbor - oddělení péče o dítě ÚMČ Prahy 20,
Jívanská 635 poskytuje odborné poradenství a pomoc při
podávání návrhů ve věci péče o děti. Návrhy k opatrovnické-
mu soudu se především týkají :

- úpravy poměrů nezletilých dětí před a po rozvodu
- zvýšení, snížení výživného nezletilých dětí

- schválení právního úkonu za nezletilé
- změny výchovy

-  úpravy styku  s nezletilými dětmi
-  svěření dítěte do výchovy jiné osoby než rodiče

-  svěření dítěte do pěstounské péče
-  osvojení dítěte

-  osvojení dítěte manželem matky
- nařízení ústavní výchovy

Sociální pracovnice Vám pomohou při sepsání návrhu a pora-
dí Vám, jak dále postupovat. Můžete se na ně obrátit v úřed-
ních dnech, nebo se domluvit na telefonních číslech :

2 71 071 711,  2 71 071 644,  2 71 071 645

Hana Gregorová, vedoucí úseku péče o děti
Daniela Bendlová, DiS soc. pracovnice odd. péče o děti

Upozorňujeme naše seniory,
že  v poslední době opět narůstá počet případů domácích krá-
deží. Pod záminkou věcné či peněžité výhry nebo nejrůzněj-
ších služeb se zloději vloudí do bytu či rodinného domu obča-
nů a vyloupí jej. Dbejte prosím na větší ostražitost při komuni-
kaci s neznámými osobami a řádně zamykejte. 
V zájmu vlastní bezpečnosti požadujte předložení legitimace
od pracovníků příslušných úřadů a firem. Při sebemenších
pochybnostech či podezření se obraťte, prosím,  na ÚMČ
Praha 20  na  tel. 271 071 652,  271 071 640 nebo na kterou-
koliv služebnu Policie ČR. 

Martina Růthová
odbor sociálních věcí

a zdravotnictví

Pozvánka

Odbor soc. věcí a zdravotnictví zve seniory na 

"Přátelské posezení",
které se bude konat dne 13.3.2003 od 14.00 hod. v kulturním
zařízení "Domeček". Je připraven kulturní program,ve kterém
vystoupí imitátor Lojza Matoušek a pan St. Procházka. Vstu-

penky ve výši 20,- Kč lze zakoupit na odboru soc. věcí
a zdravotnictví  ÚMČ  Praha 20, Jívanská 635.

Miluše Malá
vedoucí odboru 

sociálních věcí a zdravotnictví

ODBOR ŠKOLSTVÍ A KULTURY

Kolik bude prvňáčků ve školním roce 2003/2004?

K zápisu do prvních tříd do základních škol v Horních Počer-
nicích se dostavilo celkem 178 dětí, z toho 34 dětí bude mít
odklad školní docházky. Do prvních tříd tedy nastoupí
144 dětí. Bude otevřeno celkem 6 prvních tříd.
Do Zvláštní školy a Pomocné školy byly zapsány 3 děti.

Informace o poplatcích za inzertní a propagační
vysílání v místním rozhlase

Na základě usnesení rady č. 71/V./2  m.č. Praha - Horní
Počernice ze dne 13.1.1994 byl schválen poplatek za inzertní
a propagační vysílání ve výši 100,- Kč/ za 30 sec. Žadatel
o propagační vysílání předloží znění textu v písemné podobě.
Poplatek se platí hotově proti potvrzení přímo na odboru škol-
ství a kultury. Vysílání informací ve věci ztrát a nálezů je bez
poplatku.

Hana Plíšková
odbor školství a kultury

Informační mapa Horních Počernic je pro případné zájemce zdarma k dispozici v recepci radnice.

vány na úřední desce ÚMČ Praha 20, v Jívanské ul. čp. 647, při hlavní budově úřadu.
Další možností, jak najít vhodný pozemek pro rodinnou výstavbu, je například nedělní procházka po Horních Počernicích. Pokud poté
zajdete na Odbor rozvoje obce, pomůžeme vám vytipovaný pozemek pomocí mapových podkladů identifikovat, poskytneme vám infor-
mace o určení budoucího využití pozemku podle Územního plánu hl.m. Prahy a o možnosti jeho napojení na stávající inženýrské sítě
Aktuální informace o vlastnictví předmětného pozemku vám pak podá Katastrální úřad Praha – město. Sídlí na adrese Pod Sídlištěm
1800/9 v Praze 8 – Kobylisích a úřední dny pro poskytování informací z katastru nemovitostí má v pondělí a ve středu od osmi do
sedmnácti hodin, v úterý a ve čtvrtek od osmi do patnácti hodin.

Daniela Chovancová
odbor rozvoje obce
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ODBOR ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ
A DOPRAVY

Mezilesí - dilema - zeleň nová či stará 
V minulých letech proběhla za aktivní účasti naší městské

části výstavba inženýrských sítí v ulici Mezilesí v úseku Jívan-
ská - Komárovská. Byla vybudována kanalizace, plyn, a to i za
cenu, že bylo zřejmé, že peníze na rekonstrukci vozovky a
zeleně v době, kdy sítě byly pokládány, nejsou. Složitými jed-
náními vedení MČ se zástupci Magistrátu hl. m. Prahy koneč-
ně nastala doba, kdy peníze na rekonstrukci vozovky jsou, pro-
jekt je hotov a akce je "na spadnutí". To ovšem neznamená, že
vše je vyřešeno. V ulici totiž roste 36 stromů, kulovitých javo-
rů, které, pokud bychom trvali na jejich zachování, v podstatě
brání akci provést. Jejich zdravotní stav je různý - jsou zde
stromy zdravé, těch je méně, ale i takové, jejichž zdravotní
stav jim nezaručuje více než 2 roky života. Řada stromů v této
ulici byla již v minulých letech právě pro špatný zdravotní stav
pokácena.
Dlouho jsme řešili dilema, jak problém řešit, ale musíme kon-
statovat, že začlenění stávajících stromů do "nové" ulice
možné není, a to i proto, že některé stojí v místech, kde bude
nová vozovka. Bylo proto rozhodnuto, a to i po projednání
v komisi životního prostředí, se s těmito stromy rozloučit a
vysadit stromořadí nové, zakomponované do nové ulice, kde
stromy budou mít dobré podmínky k životu a jistě tu zůstanou
i pro další generace. Výsadba bude následovat po dokončení
prací na vozovkách a chodnících, pravděpodobně na podzim
tohoto roku nebo na jaře následujícího roku. Vysazovány
budou stromy již vzrostlé, o obvodech minimálně 16 cm, aby

Začíná jaro

Ke konci března bude ukončeno období vegetačního klidu tj.
období vhodného ke kácení dřevin rostoucích mimo les. Pro ty,
kteří měli v úmyslu kácet dřeviny na svých zahradách a již to
nestihnou, připomínáme, že po tomto období (tj. od dubna)
podané žádosti o povolení ke kácení budou evidovány na
OŽPD ÚMČ Praha 20 a následně od října budou vyřizovány.
Žádosti či oznámení ve věci kácení mohou občané zaslat na
adresu - OŽPD ÚMČ v Praze 20 - Horních Počernicích, Jívan-
ská 647, 193 00 Praha 9 a veškeré dotazy s tím související
budou zodpovězeny na tel. č. 271071631. 
Vzhledem k blížícímu se tak očekávanému jaru, kdy začnou
pučet a kvést stromy, zelenat se tráva, vyzýváme občany, aby
nepřipustili žádné vandalství ve vztahu k přírodě. Bohužel, jsou
mezi námi i ti, kteří přírodu devastují, poškozují, stromy nepo-
voleně kácejí a nerespektují příslušný zákon o přírodě a tím se
vystavují  finančním postihům. Takovému jednání lze zabránit i
okamžitým oznámením na linku Městské policie 156 nebo
281918886.

Ing. Magda Svojanovská
odbor životního 

prostředí a dopravy

ZMĚNA JÍZDNÍHO ŘÁDU

Praha Horní Počernice - Praha Masarykovo nádraží
4:52 5:22 5:52 6:22 6:52 7:22 7:52 8:22 9:22 10:22 11:22 12:22 13:22

14:22 14:52 15:22 15:52 16:22 16:52 17:22 17:52 18:22 19:22 20:22 21:52 23:22

Praha Masarykovo nádraží - Praha Horní Počernice
5:18 5:48 6:18 6:48 7:48 8:48 9:48 10:48 11:48 12:48 13:18 13:48 14:18 14:48

15:18 15:48 16:18 16:48 17:18 17:48 18:18 18:48 19:48 21:48 22:48

Platí od 15.12.2002 do 13.12.2003

Omlouváme se za chybné údaje vlakového spojení z Masarykova nádraží do Horních Počernic, které byly uveřejněny
v minulém čísle Hornopočernického zpravodaje. Zde přinášíme nápravu.

Zbyněk Knetl
odbor životního prostředí a dopravy

došlo rychleji k jejich zapojení do prostoru nové ulice. Příkla-
dem nám může být stromořadí v ulici Běchorská (od Chvalko-
vické), kde byla také těžká volba staré lípy pokácet, ale čas dal
za pravdu zvolenému řešení výsadby sakur.
Doufám, že i vy, občané, pochopíte náš postup a společně
oceníte nový vzhled této části ulice Mezilesí.                           

Ing. Miroslav  Horyna
vedoucí odboru životního 

prostředí a dopravy
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Magistrát hl. m. Prahy zajišťuje pro obyvatele hl. města Prahy prostřednictvím společnosti IMP - servis s.r.o. možnost bezplat-
ného odkládání nebezpečného odpadu. Obsluha sběrných vozů bude na uvedených stanovištích přijímat: barvy, baterie všech
druhů, včetně olověných akumulátorů, čistící prostředky, fotochemikálie, hydroxidy, chemikálie, kosmetiku, kyseliny, léky, lepid-
la, nádobky od sprejů, motorové oleje, pesticidy, rozpouštědla, teploměry, tuky, výbojky a zářivky.

Datum Zastávky sběrové trasy Doba stání
8.4.2003   út ul. Ve Žlíbku (roh Třebešovská-naproti restauraci) 15.00 - 15.30
8.7.2003   út ul. Chodovická (u prodejny Meinl) 15.40 - 16.10
7.10.2003 út ul. Božanovská (stanice bus Svépravice - u kamenictví) 16.20 - 16.50

ul.Jeřická (roh Dolská) 17.00 - 17.30
ul. Mezilesí (parkoviště u prodejny Discont) 17.40 - 18.10
ul. Stoliňská (Chvaly - proti bráně ZŠ) 18.20 - 18.50

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU V ROCE 2003

Nebezpečné odpady odevzdávejte výhradně obsluze sběrného vozidla !
Během celého roku je možno nebezpečný odpad odkládat zdarma ve sběrném dvoře Chvalkovická 3, Praha-Horní Počernice.
Zde je možno navíc odložit i staré chladící a mrazící zařízení a obrazovky.

Ing. Marie Novotná
odbor životního prostředí a dopravy

ODBOR EKONOMICKÝ

U P O Z O R N Ě N Í    O B Č A N Ů M

VYMÁHÁNÍ NEDOPLATKU
místních poplatků či pokut se řídí zákonem č. 337/1992 Sb. o správě daní a poplatků ve znění pozdějších předpisů (ZSPD).
Včas nebo ve správné výši nezaplacený místní poplatek vyměří správce poplatku dle § 11 zákona č. 565/1990 Sb. platebním
výměrem a může zvýšit tento neodvedený poplatek až o 50%. V případě, že takto vyměřený místní poplatek nebude zaplacen
v termínu, který je uveden v platebním výměru,  vyzve správce poplatku dlužníka dle § 73 odst. 1, aby tento daňový nedopla-
tek zaplatil v náhradním termínu. Stejným způsobem se postupuje i při vymáhání nezaplacené pokuty, kterou např. uložila
Komise obecního pořádku nebo Stavební úřad.
Nedoplatky, které nejsou uhrazeny ani po výzvě k zaplacení, budou vymáhány daňovou exekucí. Bez  ohledu na jejich výši
bude podán návrh na exekuci dle zákona č. 120/2001 Sb. o soudních exekutorech a exekuční činnosti (exekuční řád).
Upozorňujeme především na tu skutečnost, že zejména u nižších dlužných částek mohou náklady exekučního řízení i několi-
kanásobně přesáhnout vlastní dlužnou částku. Toto upozornění se týká jakýchkoli dluhů např. nájemného, místních poplatků
(ze psů, za zvláštní užívání veřejného prostranství),  pokut apod.

Věnujte pozornost své korespodenci,
neobdržíte-li náhodou výzvu k zaplacení či jiné upozornění na  nedoplatek, pokud nedoplatek byl již zaplacen, je nadále vymá-
hán, zkontaktujte se s příslušným pracovníkem ÚMČ k projednání záležitosti. Současně upozorňujeme, že ani nevyzvednutá
zásilka neřeší situaci, neboť dle § 17 odst. 5, nebyl-li adresát písemnosti zastižen, doručovatel jej vyrozumí o uložení zásilky.
Nevyzvedne-li si příjemce písemnosti zásilku do 15ti dnů ode uložení, považuje se poslední den této lhůty za den doručení.

Ing. Hana Drbohlavová
ekonomický odbor

Mobilní sběr nebezpečného odpadu
(v uvedených dnech je obsluhována celá trasa se všemi zastávkami)
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Kolečko se polámalo

Řidiči z Mělníka při jízdě jednoho ledno-
vého brzkého rána, přesně v 6:15, na
křižovatce ulic Náchodská - Jívanská se
zadní dvojité kolo nejen polámalo, nýbrž
dokonce uvolnilo, následně skákalo,
hopsalo, šupky hupky až na střechu slu-
žební Felicie příslušníků České policie
před místní služebnou. Střechu vozu
kolo rozlomilo, vypadlo okno a škoda
dosáhla 75 tisíc Kč. Celá tato událost
komplikuje našim strážcům pořádku
službu. Řidič se slušně omluvil, kolo
odvalil, vůz opravil a po hodině frčel dál.
Bohužel stejně zodpovědně předtím
nepostupoval při "přezouvání" svého
vozidla , neboť zimní obuv či gumy jaksi
zapomněl řádně upevnit či přišroubo-
vat...

Pomoc v pravou chvíli

Při kontrole vozidel a jejich posádek
v noční době došlo k zastavení vozidla,
jehož řidič jezdil od krajnice ke krajnici
křivolace po silnici. Jen velmi nerad se
podrobil dechové zkoušce, není divu,
přístroj naměřil 1,77‰, snažil se násled-
ně utéct, zastavoval projíždějící vozidla.
První vozidlo, které ochotně zastavilo,
bylo vozidlo služební policejní v civilní
podobě s dvěma příslušníky cizinecké
policie uvnitř. Ti zcela střízlivě odhadli
situaci, pomohli bujarého cizího státního
příslušníka spacifikovat, později jistě též
náležitě identifikovat. Vyslechli jeho
reklamace na služby příslušníků policie.
Při popisu všech nedostatků se tak roz-
čílil, až dostal infarkt, byl tedy převezen
vozidlem záchranné služby, ošetřen,
noc strávil v nemocnici. Věc bude řeše-
na ve spolupráci s cizineckou policií a
provinilec bude vyhoštěn z území
České republiky. 

por. Bc. Petr Dohnal
vedoucí Místního oddělení Policie ČR 

v Horních Počernicích 

Mezi ulicemi Běchorská a Lhotská pobí-
hal v dopoledních hodinách dobrman
s obojkem a známkou, avšak bez páníč-
ka. Hlídka Městské policie si psa všimla,
avšak pes odmítal poslušnost. Vtom
z osobního auta vystoupil pán, který evi-
dentně psům rozuměl, dobrmana přivo-
lal a připoutal na vodítko svého vlastní-
ho psa, kterého měl v bezpečí uvnitř
vozu. Hlídka se pána otázala, zda psa
nezná. Odpověď zněla ano. Jelikož hlíd-
ka byla momentálně zaneprázdněna
jinou urgentní činností, poprosila ochot-
ného občana o spoluprácí - zda by psa
dovedl zpět jeho majiteli. Za čtvrt hodiny
se hlídka vrátila, pán se psem stál před
domem majitelky dobrmana. Nebylo
totiž komu ho předat. Naštěstí soused
psa zabezpečil. Majitelka byla následně
pokutována 500,- Kč za volné pobíhání
psa.

S rozšířením pravomocí vyplývající
z novely zákona o obecní policii č.
311/2002 Sb., určené pro strážníky MP
hl.m. Prahy (ze dne 31.1.03) budou pří-
slušníci Městské policie pokutovat zvláš-
tě stání na přechodech a přecházení na
červenou. Naskytla  se možnost odtahu
špatně zaparkovaných vozidel.

dle podkladů MP sepsala 
RadSad

Tak se nám s těmi příspěvky o psech
nějak roztrhl pytel, milí čtenáři. Chválí-
me ty z Vás, kteří používají speciální
pytlíky či sáčky papírové a pečlivě po
svých miláčcích uklízejí (nejen) veřejná
prostranství. Nechceme rozpoutávat
žádné vášně, vážně. Potvrzuje se pravi-

Co všechno se může stát a nejen v lednu... 
dlo, jaký pejskař - takový pejsek. 
I autorka následující sady rad sama
patří mezi milovníky psů a jednoho roz-
tomilého chlupáče si nedávno přivezla
z útulku. Má tedy dozajista v pomyslném
psím nebíčku našplháno a bohužel, jak
se dočtete, nezodpovědným přístupem
majitele psa bojového plemena  též
"zaděláno" na pěknou polízanici.
V rámci dlouhodobé léčby provedla
inventuru žebříčku hodnot. Přesto Vám
vzkazuje: Nekamenujte psy, neházejte
je do jednoho pytle! 

RadSad

Dobré rady při napadení psem:

1) Zůstaňte ležet a přivolejte policii.
2) Je-li nutné lékařské ošetření, přivolej-
te sanitku.
3) Nedejte na sliby účastníků - viníků
nehody (majitele psa) a včas si zajistěte
dostatek svědků.
4) Sliby, které dostatene od majitele psa,
přestávají platit v okamžiku, kdy žádáte
jejich splnění. Budete-li chodit tři měsíce
o berlích (jako já), budete mít  dostatek
času, abyste přehodnotili svůj žebříček
lidských hodnot.
6) Nedostane-li se Vám satisfakce,
napište to do Zpravodaje.

MarGott

Pravidla pro výchovu psa

1. Pes nesmí do domu.
2. Dobře, pes smí do domu, ale jen do vyhra-
zených prostor.
3. Pes smí do všech pokojů, ale nesmí se
dotýkat nábytku.
4. Pes smí jenom ke starému nábytku.
5. Tak dobře, pes smí na nábytek  ale nesmí
spát s lidmi v posteli.
6. OK, pes smí do postele, ale jenom, když
mu to dovolíte.
7. Pes smí do postele, kdy si vzpomene, ale
nesmí pod pokrývku.
8. Pes smí pod pokrývku, když je pozván.
9. Pes smí spát pod pokrývkou každou noc.
10. Lidé se musí psa dovolit, když s ním chtě-
jí pod pokrývku.
11. V noci smí být s člověkem pod pokrývkou
jen jeden pes.
12. Dobrá, tak tedy dva psi, ale nikdy víc.

Rada na závěr pro všechny: Přecházejte vždy
na zelenou a problémy s úsměvem !

RadSad
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Pane kardinále, pohled do březnového
kalendáře přímo nahrává první otázce -
2. března - svátek Anežky - letos připadá
dokonce na sváteční čas - na neděli. Mohl
byste nějak "moderně" vystihnout význam
této vzácné ženy, v čem může být její
poselství, vzor, přínos pro dnešní moder-
ní ženy - matky - manželky?
Nejprve upřesním, že v církevním kalen-
dáři byl její svátek přenesen na 13. listo-
pad. Tato změna má velmi hlubokou sym-
boliku, protože souvisí s podivuhodným
datem jejího svatořečení, které se událo
právě v listopadu roku 1989. Anežka Pře-
myslovna, nebo jak ji nyní znají křesťané
po celém světě, sv. Anežka Česká, tak
září na úsvitu naší nové svobody, že
mnozí s vírou hovoří o anežském zázra-
ku.   
Moderně vystihnout Anežčin význam lze,
protože je veskrze moderní. Jen vtěsnání
jejího poselství do několika slov je těžké.
O ní se píší celé knihy. Ale snad takto:
pochopit život jako výjimečný dar, který
stojí za to neprožít banálně, smýkaný
okolnostmi. Anežka totiž byla plně realizo-
vaná žena. Její síla byla v tom, že doved-
la jít  za pravdou a smyslem svého ideálu
radikálně, i když to znamenalo proti prou-
du, proti tomu, co se v očích světa povrch-
ně považuje za "normální" či dokonce
lákavé. Anežka nebyla žena laciné pro-
střednosti a kompromisů, šla cestou
následování Krista. Co to znamenalo
v praxi? Byla v pravdě emancipovaná,
když dospěla, odmítla stát se - jak jí to
bylo již jako dítěti předurčeno - loutkou na
politické šachovnici tehdejší Evropy sňat-
ky s králi či dokonce císařem, s odmě-
nou přepychu a moci. Vzdala se dobro-
volně postavení princezny Přemyslovny,
všech poct, majetku, šancí, okouzlená
Františkovým a Klářiným ideálem chudo-
by, života pro Ježíše, zcela vydaného
a obětujícího se druhým, který se pro nás
- zvyklé na internet a jiné technické zázra-
ky - nepochopitelně rychle šířil z Itálie
Evropou 12. století. Nenastavuje nám
dnes Anežka zrcadlo? Volíme vždy to, co
má skutečnou hodnotu a smysl? A dove-
deme pro to, o čem jsme přesvědčeni,
něco obětovat? Jsem přesvědčen, že
skutečné dějiny nepíší ti mocní a bohatí.

Dějiny, které přes všechny tragické milní-
ky a zvraty směřují, jak věřím, ke svému
dovršení v Bohu, tedy k dobrému cíli. A
k němu nás právě nejvíce přibližují takoví
"blázni" jako Anežka - velikáni ducha,
jejichž stopu lásky ve světě nezavějí ani
staletí. Snad jen dodám, že je to právě
ona, které vděčíme za zrod první nemoc-
nice, nebo jak se tehdy říkalo špitálu,
zařízení, kde nalezli útočiště a péči ti
ubozí, kterým se jí jinde nedostávalo. To
byla v době, která měla ještě hodně
daleko k tomu, co dnes rozumíme
sociálním státem, v pravdě novátorská
myšlenka. Ještě za jejího života se  stači-
la zrealizovat i v dalších větších českých
městech. Vzpomeňme si na ni s vděčnos-
tí, až půjdeme kolem pražské nemocnice
na Františku a Anežského kláštera.  
Jak se podle Vás v průběhu času mění
role ženy, v čem civilizace ženám pomo-
hla a v čem ublížila?
Možná, že některé události poslední doby
nás více nutí jít na hlubinu naší identity.
Hovoříme o euroatlantické civilizaci nebo
si připomínáme duchovní kořeny, z nichž
vyrůstá Evropa. Ať chceme nebo ne,
nemůžeme opominout křesťanství, které
je přítomné v základech. Zde hledejme,
včetně odpovědí na otázky týkající se
určení či role ženy. Je to právě křesťanský
pohled na život a svět, který připisuje
nezpochybnitelnou hodnotu každému člo-
věku, danou tím, že jsme všichni Božími
dětmi - v tom jsme si rovni. Máme společ-
ného Otce, a tedy stejnou důstojnost,
ženy i muži. Toto vědomí také stojí
u zrodu lidských práv a podmiňuje je.
V minulosti mohly být názory podřízeny
dobovému rámci, ale stále zde byl a je pří-
tomný vysoký ideál, ke kterému se může-
me vztahovat. Za myšlenky svobody, rov-
nosti a bratrství nevděčíme jen francouz-
ské revoluci, ty pramení v evangeliu, tedy
česky "radostné zvěsti", která je adreso-
vána všem lidem, ženám a mužům všech
dob. Před dvěma tisíci lety Bůh vybral
právě ženu, světsky zcela ničím neprivile-
govanou Marii k důstojnosti Bohorodičky.
A podívejme se na  Ježíše, kolem něhož
byli nejen učedníci - muži, ale jehož pro-
vázely také ženy, které pak byly přítomny
i při klíčových událostech jeho života: ve
večeřadle, pod křížem, u prázdného

hrobu, o letnicích. Křesťanství začalo vel-
kou cestu, i když po ní mnohdy klopýtá-
me. Církev se v současnosti velmi zasa-
zuje o to, aby žena měla ve společnosti
své důstojné místo, i když rovnoprávnost
neznamená stejnost, protože muž a žena
mají rozdílné úkoly a poslání. Ale stále
platí slova Kristova současníka, apoštola
Pavla: "Už není otrok nebo svobodný, ani
muž nebo žena, ale vše je jedno v Kristu
Ježíši."
Myslíte si, že je - řekněme pro desetileté-
ho školáka - lepší navštěvovat ve
volném čase po vyučování hodiny nábo-
ženství či rybářský kroužek? Meditovat
lze přece i při rybaření u řeky a jak se říká:
"Kluk je aspoň na vzduchu!".
Chodit do rybářského kroužku je určitě
pěkné, ale to bychom chtěli spolu pomě-
řovat dvě roviny, které jsou nesouměřitel-
né. Správně pochopená výuka nábožen-
ství  představuje formaci pro život, a to je
zcela zásadní, velmi závažná věc,  která
se nedá srovnávat s hrou, s koníčky…
A bylo by zvláštní, kdybychom jako křes-
ťané neměli poznávat to, co má být alfou
a omegou našeho života. Proto také
v tomto směru přebírají rodiče za děti zod-
povědnost a snaží se jim spolu s přiměře-
ným poznáním  zprostředkovat právě
takovouto křesťanskou formaci. A zkuše-
nost, kterou mohou děti udělat ve spole-
čenství svých vrstevníků - totiž jak  může
být lidská vzájemnost krásná, "hraje-li se"
podle Ježíšových pravidel - je velmi důle-
žitá.

Ptala se RadSad

V neděli 17. března loňského roku pan
kardinál Miloslav Vlk navštívil Horní
Počernice za značného zájmu místních
obyvatel, nejen věřících. Moudrá slova
kardinálova se setkala s velkým ohla-
sem. O této události jsme přinesli
podrobnou reportáž v HPZ 4/02. K naší
“redakční” a jistě i Vaší čtenářské rados-
ti pan kardinál neodmítl prosbu o exklu-
zivní rozhovor pro letošní březnový Hor-
nopočernický zpravodaj, jednak jako při-
pomínku loňského setkání v kostele Sv.
Ludmily a taktéž jako dárek našim čte-
nářkám, neboť toto číslo je tematicky
“žensky laděno”. 

s panem kardinálem Miloslavem Vlkems panem kardinálem Miloslavem Vlkem
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I taková byla něžná revoluce

Na výslovné  přání manželů Marie a Miloslava Č. od nás z Horních Počernic tento-
krát osobní být musím, promiňte. Aby totiž bylo jasné, že následující vzpomínky na
jejich tragicky zesnulou dceru Moniku se na stránky Hornopočernického zpravoda-
je nedostaly z jejich iniciativy. Že si nechtějí "foukat svoji velkou bolest" přes naše
periodikum. Byla jsem to opravdu já, kdo je požádal. Naše společné rozjímání
vzniklo pak tam, kde Monika měla svoje doma, kde bývávala ráda, obklopena lás-
kyplnou péčí, milována, kde jí bylo všude plno... 
Dnes v prostředí obklopeném krásnými fotografiemi věčně rozesmáté, atraktivní,
krásné mladé dívky - Moniky, Niky ("pracovní" jméno, tak ji oslovovali kolegyně,
šéfová, docenti, profesoři, my, studenti, prostě všichni na Filozofické fakultě, kde
pracovala ve studijním oddělení a zároveň dálkově a úspěšně studovala obor Kul-
tura a vzdělávání dospělých), Šudly (jako malá neuměla říct jméno trpaslíka Šmud-
ly a první přezdívka byla na světě). Veverko
- tak jí říkali kamarádi.

"Kam případně ten článek zařadíte?", ptali se mě manželé Č.
"Záleží na vás, kam naše povídání bude směřovat," navrhla jsem. 
"Víte, rozhovor nepřipadá v úvahu, když se dojde k tragickému okamžiku, manžel ztrácí hlas a já taky nemohu mluvit…,"
střízlivě vysvětluje paní Č.
"Začněme od těch veselých fotografií, co říkáte!," navrhuji.
Následuje lavina vzpomínek radostných, veselých, až na ten tragický konec…

"No, tady je Moni na maturitním plese. Víte, já byl ve výboru SRPŠ po celou dobu, co Šudla studovala Střední pedagogic-
kou školu v Dejvicích. Maturitní plesy měly každý rok!", říká tatínek. "Monika tanec milovala, odchodila samozřejmě taneční,
pak šla do "pokračovaček" a "speciálek". Tanec byla její láska.", přidává maminka, která všude a ráda Moniku doprovázela.
"To víte, báli jsme se o ni a ona to věděla." "Po maturitě Monika rok učila tady na Chvalech. V tom roce zároveň dálkově udě-
lala na "peďárně" další maturitu - mohla učit v mateřské škole i v družině. Byla talentovaná pohybově, muzikální, na tu práci
by se výborně hodila. Asi šest let chodila tady v Horních Počernicích na balet a v "lidušce", tedy v tehdejší LŠU, absolvova-
la celý cyklus hry na klavír. Každý Štědrý večer jsme před nadílkou nejdříve šli ke klavíru, ona hrála a zazpívali jsme spolu
koledy", zasněně vzpomíná maminka. "Nejvíc milovala lyžování. Ta mě honila!," dodává vzápětí s něhou v hlase. "Od prv-
ního sněhu až do jarního tání jsme sobotu co sobotu vyráželi "na otočku" do Bedřichova. Manžel nelyžoval, dovezl nás tam
a pak někde přešlapoval a čekal, dobrák. Jakmile měla Moni řidičák, to bylo její první přání k osmnáctinám, jezdily jsme potom
někdy i samy. Taky ráda jezdila na koni, hrála volejbal, cvičila a předcvičovala aerobik. Jakmile se otevřelo nové fitcentrum
na Smíchově, jezdila tam, aby od "profíků" omrkla nějaké prvky. Chodila tady v Horních Počernicích přát za Sbor pro občan-
ské záležitosti. Ona ty staroušky milovala a oni ji! Dnes už asi většina z nich bohužel taky nežije… Kolikrát Moni nestíhala -
to víte, práce, studium, volala mi: "Mamulko, prosím tě, vyzvedni na výboře tu kytku a bonboniéru, já přiletím z práce a rovnou
půjdu gratulovat!" Sedla jsem na kolo a uháněla na radnici. Lidi si možná mysleli, že jí sloužím, ale copak to mohla všechno
sama stihnout?! Přitom nic nechtěla vzdát,  všechno dělala poctivě, všechno prožívala a přibírala stále další a další aktivity.
Když jsme ji chtěli s manželem "brzdit", rozverně a šibalsky odpověděla: "Nevíte náhodou, po kom to mám?!" Měla pravdu.
Manžel  byl též velmi svědomitý a zodpovědný, mnohdy se vracel ze zaměstnání a služebních cest pozdě a unaven. Moc
ho obdivuji. Nikdy neodmítl, když mu Šudla ve dveřích oznámila: "Ani se nesvlíkej, taťko, a vyjeď zase z garáže, jdeme do
divadla." Nikdy neřekl ne a nedal únavu najevo. Ona nám stále říkala: "Já vás musím honit. Vy nesmíte zestárnout." Vědě-
la, jak moc na ní lpíme, přece jenom jedináček a my starší rodiče (manželovi bylo 39, když se Moni narodila). Jsem pře-
svědčena, že nám tu pozornost a lásku chtěla takto "aktivně" oplácet. Ona byla tak zodpovědná, iniciativní, spolehlivá. Každé
ráno jsem jí před odchodem do práce říkala: "Hele, Moni, bacha na zacha." I ten poslední den jejího života. To vrcholila revo-
luční euforie, fakulta vřela a naše Moni samozřejmě celá hrrr, horlivě po hlavě do všeho, co se dělo! Všude zmatek a venku
první sníh… Nika chtěla vylepšit pracovní prostředí sobě a svým kolegyním, manžel iniciativně sehnal pojízdné židle kdesi
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Další otázka RadSad pro pana faráře Mikuláše Vymětala (slíbené pokr. z HPZ 2/03)
Vyučujete náboženství na hornopočernických školách. Mám pro Vás tedy jednu laickou, trošku naivní otázku. Když
se - řekněme - desetiletý chlapec přihlásí ve svém volném čase po vyučování na náboženství místo do rybářského
kroužku, jaký je v tom rozdíl? Při rybaření - jak se říká - "je kluk aspoň na vzduchu!" A meditovat se taky přece dá
krásně třeba u vody, v přírodě...
Když mi bylo deset let, tak jsem sám chodil na rybářský kroužek, a tak se pokusím provést srovnání. Na rybářském
kroužku jsme se učili pravidla rybolovu, kdy jsou které ryby hájené a jakou mají lovnou míru, zkrátka pravidlům, jak
se má člověk chovat, aby byl dobrý rybář. Kromě toho jsme se učili také vztahu k přírodě. Ryby jsem chytal velice
rád, a rybolov je myslím dobrou školou trpělivosti. Rybářský sport je nepochybně ze všech sportů nejvíce biblický -
vždyť Ježíšovi nejbližší učedníci Šimon Petr, Jakub a Jan byli právě rybáři (v Bibli se píše také o boxu a běhu,
fotbal tehdy ještě neznali). Při výuce náboženství se snažím, aby děti pochopily, že dodržování některých pravidel
pomáhá člověku k prožití dobrého života. S dětmi ovšem vyrážím také do přírody, v zimě na hory a v létě na tábor
a myslím, že pobyt v přírodě leckdy napomáhá víře. Kdo vidí krásu stvoření, pomyslí také na Stvořitele. Kdyby s
námi na tábor jel chlapec, který předtím chodil do rybářského kroužku, řekl bych mu, ať si s sebou vezme rybářský
lístek a "nádobíčko", že si určitě bude moci zachytat. Při výuce náboženství se ovšem snažím také o to, co rybář-
ský kroužek prvoplánovitě nenabízí - aby se děti dozvěděly něco o Bibli a přemýšlely o svém vztahu k Bohu a k bliž-
ním (nepřestávají přitom ovšem být normálními dětmi, dokonce si myslím, že žák kroužku náboženství chvílemi
zlobí víc, než průměrný rybář).

na Moravě a byli jsme rádi, že Moni aspoň odjede z "rozbouřeného" prostředí fakulty, z těch revolučních myšlenek, šlo nám
o to, aby v klidu pracovala a dostudovala, to je přece normální! A z té Moravy se nám už nevrátila. U Holic došlo k vážné
dopravní nehodě a my už naši Šudlu od té doby nikdy neviděli."

Když jsem 23. listopadu, následující den ráno přišla na hlavní budovu Filozofické fakulty, parte, živé růže a fotografie roze-
smáté nádherné Moniky, to vše v hale na velkém panelu celém v černém, to byl šok! Proč? To není možné? Hrůza!!!
Osud si krutě zahrál tragédii a aktéry nechal napospas. 
Všichni, kdo si Moniku pamatujete, jistě chápete, že jsem o ní napsat prostě musela. A sami vidíte, že se zařazením této
vzpomínky na mladou ženu problém nebyl. Monika, Šudla, Nika, Veverka při všech těch svých všemožných aktivitách snad
nemohla minout nikoho z nás, prošla v různých podobách mnoha našimi životy. Zodpovědný, zatvrzelý Kozoroh. Pracovitá
a svědomitá mladá dáma. Narozena 22.12. 1967. Tragicky zesnula 22. 11. 1989, měsíc před 22. rokem plnokrevného, zážit-
ky, láskou, přátelstvím, prací nasyceného života… Klaním se před jejími rodiči, kteří v sobě našli sílu žít dál.
"Když jsme jí nemohli vystrojit svatbu, kterou jsme jí slibovali, tak jsme jí přece museli připravit aspoň krásný pohřeb!"
s odhodláním a houževnatostí v hlase vysvětluje maminka a dodává:" Bezprostředně po této smutné události se náš zár-
mutek snažilo zmírnit několik jejích kolegů a přátel z fakulty. Prostě o nás pečovali. Až do dnešního dne v této snaze setrval
její kolega Arnošt. Navštěvuje nejen nás, ale s květinou její hrob. Taktéž se zachovali naši přátelé."

Zaručuji vám, milí čtenáři, že přes všechen ten nezahojitelný smutek a bolest v duši, srdci, se povídání s manžely Č. nerov-
nalo slzavému údolí. Moc jsme se nasmáli, vážně. Historky o Monice byly více než zábavné. Posuďte sami. 
"Jako malá na kamarádku Růženku přes plot volala: "ůžo, ůžo, ůženo, už jdeš?". V první třídě se paní učitelka preventivně
u Moniky obávala projevů jedináčkovství. Po půlroce konstatovala: "Monika, ta jako by byla z pěti dětí! Srdečná, přátelská,
veselá!" 
"Jezdila na pionýrské tábory, nejraději by hned na dva turnusy po sobě. Od patnácti dělala praktikantku. Dobrovolně přitom
ještě pečovala o staroušky ve čtyři kilometry vzdálené vesnici! Nechápala údiv jiných: "No, dědouškovi bylo špatně a babič-
ka potřebovala nakoupit a poklidit. Kdo to měl udělat?". Samozřejmě naše Monika - spasitelka."

Jediné, co nám všem dělat neměla, je, že nás neměla opustit. Ale za to opravdu nemohla.
“Měla tak jako každý jiný své povahové klady i částečně zápory. Byla, je a bude vždy naše!”, uzavírá maminka naše povídání.

Čest její památce.
RadSad  
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Ryby (viz též HPZ 2/03)
Oblíbené jídlo: ryby, paštiky, domácí
strava
Činnost, o kterou se podílíte s rodinou:
návštěvy historicky zajímavých míst

Sbor pro občanské 
záležitosti

Každý  čin je našim pomníkem.
Viktor E. Frankl

Láska je čin.
Albert Schweitzer

Podle statistik se lidé v posledních letech
dožívají stále vyššího věku. Potvrzuje to i
skutečnost v naší městské části, kde čtyři
paní se dožily a přežily 100 let.

U nás se zachovala tradice péče
o staré lidi, která trvá asi 25 let. Osobně,
s přáním pana starosty Lišky a s kytičkou
jsou navštěvováni lidé, kteří dosahují věku
75, 80 a pak od 85 let výše každoročně.
Automaticky se zároveň písemně poštou
zasílá rovněž každoročně přání za ÚMČ
Praha 20 všem jubilantům, jakmile dosáh-
nou věku 80 let. Paní Skudrzyková zajišťu-
je kytičky a blahopřání za městský úřad.
Paní Růžena Bittnarová, Eva Jačková, Jar-
mila Králová, Jiřina Měšťanová, Františka
Pohanková a Marie Pokorná si tyto dáreč-
ky průběžně vyzvedávají a docházejí do
rodin poblahopřát. Během roku navštíví
230 až 250 seniorů. Některé z žen tuto
práci konají i 25 let.

Nikdy  od  nich neslyšíte - a já

Hornopoèernický zpravodaj

81 Naarová Anna
Vrběcká Anna

80 Drncová Vlasta
Babušková Jarmila
Bezdíčková Božena

75 Pšád Josef
Košík Jaroslav
Lukešová Věra
Brychta Jaroslav
Vatrová Marie
Loch Vladimír

96 Hejduková Marie
94 Bartůšek Jan
93 Hájek František

Luxová Libuše
92 Klusáček Josef
90 Křikava Vilém
89 Marek Josef
88 Zikán Josef
86 Vinická Sofie
85 Vlachová Karla

Toušek Karel
83 Plíšková Růžena
82 Řápková Milada

Hradecký Josef
Bajerová Božena
Králová Ludmila
Matušková Anna

Všem jubilantům, kteří slaví v březnu své životní výročí, přejeme hodně zdraví a spokojenosti.

Beran 21. března - 20. dubna

Váš živel: Oheň
Beran je mužské, ohňové znamení, jehož sym-
bolem je beran.
Tato kombinace vám dodává odvahu, lásku 
k dobrodružství a cestování, energii, iniciativu
a odhodlání žít život naplno.
Nejlepší forma pohybu: zahradničení, procházka
se psem
Rada: Proslulá temperamentnost, netrpělivost a
impulzivnost Beranů může vést k mnoha men-
ším nehodám. Radíme vám, abyste měli vždy
po ruce dobře zásobenou lékárničku.

tam musím jít  - nebo nevidíte nějakou
nechuť k této práci. Je u nich velmi milé
a sympatické, že se na svoje oslavence
přímo těší. Není to jenom předat  kytičku
a blahopřání, je to i ochota popovídat si s
těmi, kteří třeba trpí samotou, mají pocit, že
všichni kolem nich spěchají a nemají čas,
že s nimi nikdo nepočítá a že někdy možná
i pro nejbližší neexistují.

Tyto ženy přinášejí těmto lidem
radost a vědomí, že někdo na ně myslí a
nezapomněl na jejich narozeniny. Proč se
tyto ženy na návštěvy těší ? Také ony
mohou mnohé získat. Je obohacující, když
se oslavenci  rozdělí o svoji nabytou život-
ní moudrost a svou životní zkušenost.
Vždyť stáří přináší shovívavost , tichost,
humor, schopnost vidět lidi do hloubky,
rozeznávat určitá pozitiva v životě.

Jmenované ženy mají také ale
problémy. Když mají navštívit někoho v
bytových domech, nemohou se dostat
dovnitř. Pokud se jim to podaří, zjišťují, že
tam žijí lidé izolovaně a ani na jedné chod-
bě se prakticky neznají. To je smuná sku-
tečnost.

Všem, které konají tuto práci
opravdu se zájmem a láskou, děkujeme.
Přejeme jim, a hlavně našim  seniorům,
dlouhé stáří, aby těchto návštěv prožili co
nejvíce.

Milena Raisová

Paní Milena Raisová je rovněž hornopo-
černickou osobností. Dlouhý by byl
výčet všech jejích zásluh pro naši obec.
Skvěle řídila místní zvláštní školu, logo-
pedickou poradnu. “CO VŠECHNO
TADY UDĚLALA HLAVNĚ PRO DĚTI !”
- zvolal pan starosta při redakční radě.
Všichni její členové souhlasně přikyvo-
vali.  
Přejeme tedy i Vám, milá paní Raisová,
nejen našim jubilantům, pevné zdraví
a hodně radosti. 
S díky za Vaši obětavost, nezištnost, pra-
covitost a skromnost - a taky spolupráci
srdečně za redakci HPZ

RadSad
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národ je absolútny
nedostatok velkory-
sosti.Vol´akedy, keď
som eště vládal flámo-
vať celú noc, vyrazil
som s českými kama-
rátmi do nočnej Prahy.
Zapadli sme s umel-

cami do vinárne, kde hrála cigánska
kapela, a za každú pesničku, kterú som
si dal Cigánmi zahrať (vtedy sa  eště
volali Cigáni), som primášovi nalepil na
čelo stokorunáčku.Bolo toho obeživa na
cigánskom čele - bohuprisahám -
sedemkrát! Čiže: dal som cigánskej
kapele 700 Kčs.
Po veselej noci som vyspával v hoteli.
Okolo jedenáctej mi dakto klopal na
dvere. Bol tu moj pražský kamarát -
český umelec: Julo! Vstávej! Už ti to
nesu! Jsem tady! Otvoril som dvere a on
mi podal 700 Kčs. "Poslyš, nemůžeš bejt
tak blbej….Tady je máš! Rovných sedum
set…ber! (On ten český kamarát v noci
chodil za tým cigánským primášom
a v kuchyni vždy od něho vymámil ban-
kovku, ktorú som mu ja predtým nalepil
na čelo…).
Pochopte, milí Česi, on sa dotkol´ mojej
l´udskej dostojnosti! Aj dostojnosti toho
Roma! Ale ako mu to vysvetlit? Ved´
zachránil mne a mojej rodine 700 Kčs.
Urobil to z kamarádstva! Lenže to urobil
pudovo, pretože je Čech a Pán Boh mu
nenadělil vel´korysost´!"
Z druhé hromádky knih na mém stole se

čtenáři Hornopočernického zpravodaje
a milí čtenáři knih!

Březen, kromě toho že je prvním jarním
měsícem - a to mu neupře žádný režim,
pamatuje řadu různých sláv.Byl měsícem
knihy, slavil se v březnu Mezinárodní den
žen, též se slavil Den učitelů. Takže to
vezmeme z jedné vody načisto. V prvním
jarním měsíci, si nadělíme my, ženy, tro-
chu volného času a k němu pár knih,
které přečíst, nám bude potěšením.
A o kom jiném bychom si měly číst než
samozřejmě o mužích.
Bohužel, první z těch, které jsem pro Vás
vybrala už pár měsíců není mezi námi.Je
to nezapomenutelný, laskavý bavič,
Albert z filmu "S tebou mě baví svět" -
Julius Satinský. Máme od něj v knihovně
tři knihy -"Mne z toho trefí šlak", "L ß  S"
a "Moji milí Slováci". Z té poslední - malá
ukázka.

O velkorysosti
Moji milí Česi!
Základným nebezpečenstvím pre český

na mě dívá ON. O jako Oldřich , N jako
Nový. Ano, jen pro ten dnešní den , stojí
za to žít. Dvě z knih napsal Ladislav
Tunys - "V hlavní roli Oldřich Nový"
a "Poslední láska Oldřicha Nového".
Třetí napsal Ondřej Suchý a jmenuje se
"Oldřich Nový přichází". Je krásná a je
v ní spousta fotografií.
Ten třetí, koho bych pozvala na oslavu
dámského svátku, by byl Rudolf Hrušín-
ský. Ani on už, bohužel, není mezi námi,
ale přivolat si jej můžeme nejenom ve fil-
mech. Také knížkou lze zavzpomínat.
Historie jednoho hereckého rodu - "Kro-
nika rodu Hrušínských". Napsala ji Marie
Valtrová. Není to jen hold Rudolfu Hru-
šínskému, ale všem jeho předchůdcům,
o nichž dnes už ví málokdo. Autorkou
druhé knížky je manželka R.Hrušínské-
ho, Eva, a kniha se jmenuje příznačně
"Eva Hrušínská vzpomíná". Uspořádala
ji opět Marie Valtrová a vyšla v roce
1998, přesně v den nedožitých osmde-
sátin Rudolfa Hrušínského. Autorem třetí
knihy je v pořadí už třetí pokračovatel
slavného hereckého rodu, po otci Rudolf
i Hrušínský. Kniha se jmenuje "Rodinné
stříbro" a kromě řady vzpomínek v ní
najdete i pár poutavých receptů. Takže
na závěr "dýchánku" si můžeme připravit
i docela netradiční pohoštění.
Přeji Vám, aby Vás všechny tyto knihy
zahřály svou laskavostí.

Barbora Šrámková
knihovnice

Vážení, otevírá se před Vámi nová rub-
rika, kterou bychom s Vámi chtěli vstou-
pit do dialogu o knize  Horní Počernice.
Mnozí z Vás se už s touto knihou, která
měla křest 17. prosince ve Špejchaře
na Chvalské tvrzi, setkali. Možná jste to

byl nebo byla právě Vy, kdo ji našel pod vánočním stromečkem. Kniha je to sice rozsáhlá ale samozřejmě , že jsou náměty a
informace, které v ní nenajdete a to z mnoha důvodů. Jeden z nich je , že to prostě nevíme. Nyní je možná ten správný oka-
mžik, kdy se Vám určité informace nebo vzpomínky vybavily. Prosím Vás, podělte se o ně s námi. Chcete-li, přijďte osobně a
přineste obrázky, fotografie  a společně tak můžeme doplňovat mozaiku vzpomínek  a zajímavostí, které budeme s Vaším svo-
lením otiskovat v našem zpravodaji a ve chvíli, kdy dozraje čas (a finance nebudou tím, co řídí podobné počiny) vydáme dopl-
něné vydání knihy o Horních Počernicích. A aby nezůstalo jenom u slibů, nahlédněte nyní s námi do historie známé i neznámé.

Eva Kubešová
Kancelář ÚMČ

Farnost Evangelické církve metodistické (ECM) v Praze - Horních Počernicích.
Historie farnosti má, stejně jako počátky
metodistické misie v Čechách, své koře-
ny v USA, ve státě Texas. Roku 1907 zde
Metodistická episkopální církev jižní
začala pracovat mezi emigranty z Čech.
Již v roce 1912 žádají čeští kazatelé a
studenti bohosloví Misijní radu v Nashvil-

lu ve státě Tennessee, aby jim bylo
umožněno otevřít práci ve své vlasti. Při-
pomínají, že počátky metodismu jsou
úzce spjaté s poreformačním duchovním
obživením v Čechách. Byli to právě
potomci emigrantů Jednoty bratrské
(jejím posledním biskupem byl J. A.

Komenský), kteří svou vírou ovlivnili ang-
likánského kněze Johna Wesleyho,
budoucího zakladatele metodismu. Velký
osobní zájem o jejich zbožnost vedl J.
Wesleye k návštěvě Ochranova (dnešní
Herrnhut, ležící asi 60 km na sever od
Liberce). Zde našli exulanti z Čech azyl



na panství hraběte Zinzendorfa a odtud
později vycházeli misionáři Jednoty
bratrské do celého světa.
S připomenutím těchto počátků metodis-
mu žádali čeští kazatelé v Texasu ame-
rické metodisty, aby "spláceli dluh, který

mají k českému národu". Jejich přání se
začalo uskutečňovat až po skončení I.
světové války. Součástí této misie byla
také sociální práce. Na doporučení Čer-
veného kříže a Ministerstva sociální péče
se metodisté ujali práce mezi nejchudší-
mi pražskými dětmi a emigranty z Ruska
a Ukrajiny, kterých bylo v Praze několik
tisíc. Církev zaměstnala Dr. V. Mašnera,
aby je bezplatně léčil. Bylo nutné zajistit
léky a ošacení. Na Maltézském náměstí
byla zřízena stravovna, kterou navštěvo-
valo denně téměř 1000 strávníků. Pozdě-
ji byla přemístěna na Smíchov. Ve stu-
dentském domově na Slupi byla zřízena
klinika pro léčení tuberkulózy, v Salmov-
ské ulici zubní ambulance a ve svobo-
dárně ve Strašnicích čtyři čítárny. V roce
1921 byl v Horních Počernicích (na
dnešním Křovinově náměstí) zakoupen
zámek. V jeho areálu se potom několik
let konaly, letní tábory pro chudé děti, na
které církev finančně přispívala. 
V roce 1924 byl založen Spolek pro péči
o sirotky. Spojoval lidi "dobré vůle" bez
ohledu na politickou, nebo náboženskou
příslušnost. Symbol spolku namaloval
prof. Alfons Mucha, který byl jeho čest-
ným členem. Spolek zajistil rekonstrukci
zámku zřídil v něm sirotčinec. Prvním
správcem budov byl Karel Procházka.
Do jeho správy patřila budova zámku
nad rybníčkem (dnes Diakonie, dříve
SOU potravinářské), současná farní

budova (č. 12/18 se znakem ECM v prů-
čelí dnes krásně vydlážděného náměs-
tíčka) a přízemní budova (zadní část
dnes výstavně dostavěného komplexu
budov nalevo od farní budovy). Podle
dobového záznamu se tak stalo 5. 4.
1925 za přítomnosti několika bratří a
sester z Vršovic. Kázal Dr. J. Dobeš. Byli
přijati dva sirotci: Josef a František (8 a
10 let). Od té doby se každou neděli
odpoledne od 2 hodin konaly pobožnos-
ti. Roku 1926 byl jmenován správcem
sirotčince Josef Zloch, v té době kazatel
ve Slaném, později v Sedlčanech. Ze
správy spolku: "Do roku 1931 bylo v sirot-
činci celkem 47 chovanců, z nichž 9 se
vrátilo do rodinné péče příbuzných. Z 38
chovanců, kteří jsou nyní v sirotčinci, je
22 hochů a 16 dívek; 30 jich
navštěvuje školu. Nedělní škola je zorga-
nizovaná v 7 třídách s 50 žáky a pěti uči-
teli. Br. správce Zloch pečuje nejen o
tělesné potřeby dítek jemu svěřených,
ale i o duševní výchovu. Pobožnosti se
konají ráno i večer. V neděli dopoledne je
Nedělní škola, odpoledne pobožnost ve
2 hodiny. Br. správce pečuje též o kol-
portáž. V sirotčinci se tvoří postupně
vlastní sbor." V knize "čtvrtletních konfe-
rencí" najdeme následující záznam:
"Výroční konferencí v roce 1931 bylo
ustanoveno, aby kazatelská stanice
sirotčince v Horních Počernicích ustave-
na byla v samostatný sbor. V Hor-
ních Počernicích žilo 29 členů metodi-
stické církve, kteří náleželi k různým sbo-
rům. (Následuje jmenný seznam s uve-
dením sborů: Bechyně, Č. Budějovice,
Most, Plzeň, Praha - Ústřední sbor, dnes
Praha 2, Ječná 19; Praha - Vršovice,
Velvary). Z těchto členů byl sestaven
sbor dne 15. května L.P.1932. Josef
Zloch, místní kazatel - laik". 
V rámci sirotčince byl v Horních Počerni-
cích vybudován od 1. 4. 1932 také
domov pro staré lidi. Zpráva z roku 1941:
" Náš ústav poskytl domov starým lidem
v počtu dvaceti. Šest z nich již odešlo k
nebeskému Otci. Zde mají klidné stáří a
hledí se ještě i přes vysoký věk nějakým
způsobem uplatnit. Našli zde svůj
domov." V červenci 1937 byl otevřen
další sociální ústav v zámku v Týnci

u Klatov. Ředitelem se stal dosavadní
správce sirotčince v Horních Počer-
nicích, ve kterém během 13 let našlo
domov 170 dětí. V roce 1938, když
začínali Němci zabírat Sudety, našly
desítky našich lidí v areálu zámku
pomoc. Byli to jednotlivci i celé rodiny.
Mohli zde přečkat, jako v záchytném
středisku, nejhorší dobu nejistoty, než se
jim podařilo najít nové bydlení a práci.
Někteří pak zůstávali dlouho ve spojení
se členy farnosti.
Po obsazení Čech, koncem srpna 1940,
byly děti přestěhovány do Týnce u Kla-
tov. Tím byl sirotčinec v Horních Počerni-
cích zrušen. Staří lidé byli přestěhováni
do postranní budovy (zmíněná přízemní
zadní část domu nalevo od farní budovy).
Před útokem na Rusko zabrali Němci
modlitebnu (Sloupovou síň, dnešní jídel-
na, kam můžete v týdnu zajít na oběd)
a vybudovali si v ní velitelství, štáb.
Bohoslužby se pak konaly v jedné ze tříd
v prvním patře, biblické hodiny a schůzky
mládeže byly v kuchyni, v těsném sou-
sedství štábu. Na programy pro mládež
občas chodili také němečtí vojáci. 
Areál zámku byl v té době přeplněn
vojenskými vozy. Připravovaly se zde
velké role dřevěných rohoží, po kterých
měla těžká technika snadněji projíždět
rozbahněnými ruskými cestami. Počát-
kem června 1941, asi týden před útokem
na Rusko, byla během jednoho dne,
všechna auta i vojáci pryč. Doba okupa-
ce nebyla jednoduchá. Za ilegální čin-
nost byli někteří členové farnosti posláni
do koncentračních táborů (Terezín, Mat-
hausen, Dachau). Byl to například bratr
Živec (správce zámku a kazatel), K.
Procházka, manželé Málkovi a F. Vápen-
ka. Hlavní budovy byly v době okupace
pronajaty hornopočernické obci. Až do
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otevření nové školy v Ratibořické ulici
zde probíhala školní výuka. Roku 1951
bylo vládnoucí komunistickou stranou
doporučeno Spolku, aby byl "dobrovol-
ně" rozpuštěn. Roku 1958 byl zámek, s
výjimkou budovy, kde je dnes modliteb-
na, na základě zákona č. 88/59 předán
do vlastnictví státu. Od roku 1960 pokra-
čuje sborový život v dnešní farní budově,
která byla díky velké obětavosti členů far-
nosti a přátel rekonstruována. Byla to
Boží milost, že farnosti byla ponechána
alespoň tato budova a že se podařilo ji
opravit. Po 35 letech, v roce 1995, byly
ukončené další úpravy: půdní vestavba,
fasáda.
Významnou událostí bylo vrácení zámku
v létě 1999. Otevřením střediska Diako-
nie ECM byl obnoven původní záměr
církve: konat zde sociální práci. To bylo
možné realizovat díky porozumění a
aktivní pomoci členů farnosti, ECM v ČR
i metodistů v zahraničí, státním dotacím
a díky porozumění a podpoře obce. Stře-
disko křesťanské pomoci (SKP) je pro-
jekt nabízející pomoc pro lidi, kteří se
dostali do obtížné životní situace. Klienti
jsou osoby bez přístřeší: jednotlivci,
matky s dětmi, ale i celé rodiny. SKP jim
nabízí komplex azylových služeb: ubyto-
vání, stravování, pomoc například s
obstaráváním informací potřebných pro
jednání na úřadech,  výchovné a vzdělá-
vací programy s motivujícím zaměřením
a praktická psychoterapie. Služeb stře-
diska využívají lidé z celé České republi-
ky. Zhruba 19 % klientů přichází z růz-
ných částí města Prahy. V roce 2001
využívalo tyto služby v průměru 58 osob
denně. Dalším programem je nabídka
služeb pro seniory z obce: bezplatný
dovoz obědů z vlastní vývařovny, pomoc
s úklidem, nebo praní prádla. Středisko
má velký cílový úkol: vybudovat v areálu
domov - penzion pro seniory o kapacitě
27 lůžek. V současné době probíhá pří-
prava projektu. Středisko také pořádá
vzdělávací psychoterapeutické kursy.
Počátkem září roku 2000 byl za účasti
biskupa H. Bolletera a s pomocí němec-
ké stanové misie uspořádán v areálu
zámku první Festival víry ECM (další je
připravován). Tím se plní další záměr

církve: využívat areál zámku také jako
místo setkávání.
Farnost je jednou ze 4 protestantských
církví v obci, které v minulosti i v přítom-
nosti vytvářely specifické, přátelské, eku-
menické obecenství.  Za války měla far-
nost společná odpolední shromáždění
(bohoslužby, ve Sloupové síni) s Církví
českobratrskou, při kterých se střídali
naši kazatelé (Živec, Macek) s evangelic-
kým farářem (Svrčinou). Dopoledne vyu-
žívala sál pro své bohoslužby tenkrát nej-
početnější Církev československá (dnes
ještě s doplňkem v názvu: "husitská").
Toto ekumenické společenství bývá v
posledních letech obohaceno o kontakty
s Církví katolickou.

Farář 
Ing. Pavel Janoušek
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...Vlastně malý zázrak 

(název výstavy v Lobkovickém

paláci na Pražském hradě 

do 27.dubna 2003). Téma vás pře-

kvapí. V každém případě je velkým

zázrakem krásná žena, stejně jako

květina. A velkým darem může být

něžné slovo či poupě růže. 

Foto z vernisáže 30. ledna
2003 (půvabná spoluautor-
ka výstavy z Etnografické-
ho ústavu MORAVSKÉHO

ZEMSKÉHO MUZEA
V BRNĚ)

BØEZEN 2003Hornopoèernický zpravodaj

Foto: RadSad
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SETKÁNÍ BÝVALÝCH ÈLENÙ SKAUTSKÉ ORGANIZACE 
V HORNÍCH POÈERNICÍCH A JEJICH PØÁTEL

Setkání se koná v sobotu 5. dubna 2003 v KC Domeček od 14.00 hodin.

Obec - škola - rodina

Když jsem loni v září doprovázel první
den po prázdninách své děti do školy,
ještě jsem netušil, že o několik měsíců
později se budu na školu dívat jako
jeden ze zástupců jejího zřizovatele. V
obecních volbách jsem byl zvolen do
zastupitelstva Horních Počernic a jako
přirozený „zásobovatel“ místních škol
jsem se rozhodl věnovat se práci v komi-
si pro děti a mládež.
Na prvním místě bych chtěl poděkovat
mému předchůdci panu Mgr. Josefu
Černému za všechno, co on osobně v
této oblasti vykonal. Rád bych svou
prací navázal a napomohl dalšímu roz-
voji školství a řešení všech problémů, se
kterými se musí v současné době potý-
kat. Již z prvních jednání s řediteli škol-
ských zařízení, z projednávání rozpočtu
škol a schůzí příslušné komise je zřej-
mé, že těchto problémů není málo.
Školy trpí zejména nedostatkem finanč-
ních prostředků na údržbu a opravy, již
několik let existuje rozsáhlý seznam
potřeb, který byl uplatněn na Magistrátu
hl.m. Prahy. Vlastní realizace a přidělo-
vání finančních prostředků pro tyto účely
však vázne. Ostatně vše souvisí s roz-
počtovými problémy, které v úvodním
rozhovoru minulého čísla HPZ uváděl
pan starosta Liška. Tak například ZŠ
Ratibořická, škola s největším počtem
žáků (655 žáků), musí každoročně roz-
vrh výuky podřídit malé kapacitě jídelny
tak, aby se od 11:30 do 14:00 hod. v
jídelně postupně vystřídaly všechny děti
i učitelé. Děti pak často čekají na oběd v
několikametrové frontě venku před
budovou, a to za každého počasí.
Další problém spatřuji i v samotném
pojetí budoucího způsobu vzdělávání
dětí. V nedávné době přišlo Ministerstvo
školství s myšlenkou rušení menších
škol nebo alespoň jejich slučování do
větších celků. Důvod je jasný. Dětí
ubývá a udržovat malé školy je neeko-
nomické. Jistě dobrá myšlenka pro pro-
voz školní budovy, nikoliv však pro

samotnou výchovu a rozvoj dětí. Vždy je
lepší škola, kde se děti, učitelé i rodiče
navzájem znají než anonymní „tisícová“
škola. Právě atmosféra ve škole má
podstatný vliv nejen na výuku žáků, ale
především na formování jejich charakte-
ru.
Možnosti zlepšení bychom jistě nalezli i
v oblasti využití volného času našich
dětí a mládeže, v oblasti protidrogové
prevence atd. Chtěl bych Vás tímto ujis-
tit, že si tuto situaci uvědomujeme a že
využijeme všech prostředků k jejímu
zlepšení. Za obec mohu slíbit, že v
následujících týdnech připravíme
podrobnou analýzu situace ve  školství a
o práci s mládeží v naší obci, na zákla-
dě které připravíme střednědobou kon-
cepci rozvoje v této oblasti.
Přes vše výše uvedené se domnívám,
že současná úroveň práce s dětmi a
mládeží je díky velkému úsilí většiny
pracovníků velmi vysoká, což se týká jak
základních, středních a mateřských škol
v obci, tak i ostatních subjektů jako jsou
Zvláštní škola a Pomocná škola, Základ-
ní umělecká škola, Dům dětí a mládeže,
TJ Sokol, Junák 27. středisko Oheň,
Pionýr 137. skupina, SC Xaverov a
ostatní sportovní kluby, křesťanská spo-
lečenství dětí a mládeže, Občanské
sdružení MUM a Divadelní sdružení.
Závěrem bych chtěl požádat všechny
čtenáře, kteří dočetli až sem a mají jaký-
koliv námět  nebo připomínku týkající se
role obce ve výchově a vzdělání dětí a
mládeže v Horních Počernicích, aby mi
ji sdělili.  Tato prosba je určena nejen pro
moje „kolegy“ rodiče, ale také pro všech-
ny pracovníky našich škol. Obracejte se
prosím písemně na Úřad MČ Praha 20
nebo elektronickou poštou na adresu
petr.herian@newtonit.cz. 
Za všechny náměty a připomínky pře-
dem děkuji. 

Ing. Petr Herian, 
radní, předseda komise

školství a mládeže

Základní škola 
a

Mateøská škola 

Spojenců 1408 
Horní Počernice

si Vás dovolují 
pozvat na

VELIKONOÈNÍ
VÝSTAVU

která se koná 
v prostorách 

mateřské školy

od 10.4. do 12.4. 2003

Výstava je přístupná :

Čtvrtek 13.00 - 17.00 hod.
Pátek 8.00 - 17.00 hod.

Sobota 10.00 - 16.00 hod.

Výstava je spojena 
s ukázkou tradičních 

lidových výrobků.

Za kolektiv MŠ Hálová
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istorie dávná i nedávná

Perličky 17.
Roky 1933 až 1935 byly ve všech našich
původních obcích obdobím, ve kterém
obecní zastupitelstva i občané, každý ze
svých pohledů, usilovali o řešení problé-
mů se školami.
Obecná škola hornopočernická ve škol-
ním roce 1933/1934 pro 378 dětí zařa-
zených celkem do jedenácti tříd měla
jen 7 učebních místností. První až čtvrtá
třída, všechny v oddělení A a B, se proto
učily polodenně, pouze obě páté třídy a
třída šestá se učily celodenně. Rodičov-
ské sdružení spolu s vytvořeným občan-
ským blokem předalo před koncem škol-
ního roku obecnímu zastupitelstvu rezo-
luci, ve které bylo žádáno o opatření
potřebných školních místností, aby se
nemuselo vyučovat polodenně, a sou-
časně bylo požadováno zřízení školy
měšťanské, aby děti z obce nemusely
do měšťanských škol dojíždět do okol-
ních míst /Kyje, Čelákovice, Brandýs
nad Labem/ nebo do Prahy.
Zastupitelstvo se sice rozhodlo pro pro-
zatimní opatření pronájmem místností
v č.p. 14 a 251, avšak propočítané
náklady na nájemné spolu s provozem
/světlo, topení, úklid atd./ ve výši
111.545,- Kč byly navrženy k úhradě for-
mou obecní dávky z používaných míst-
ností /přibližně 25 Kč za místnost/. Toto
řešení se však setkalo s velkým odpo-
rem a tak nakonec z navrženého proza-
timního opatření sešlo a pro školní rok
1934/1935 zůstalo vše při starém. 
Úvahy o postavení vlastní budovy
v původní obci Svépravice byly definitiv-
ně rozhodnuty po čtyřech letech názoro-
vých rozdílů ve schůzi zastupitelstva
dne 9. února 1933, za starosty Josefa
Kožíška. Projekt školní budovy vypraco-
val stavitel Josef Frühauf ze Chval. Rea-
lizace projektu byla rozvržena ve dvě
stavební etapy. Pro nedostatek peněz
bylo v březnu 1933 vypsané veřejné
nabídkové řízení na provedení stavby
omezeno jen na etapu první. Před zadá-
ním stavby přepracoval a doplnil staveb-
ní plány architekt Stanislav Sucharda
z Prahy, který byl také pověřen dozorem
nad prováděním stavebních prací. Stav-

ba byla ve výběrovém řízení podle roz-
hodnutí obecního zastupitelstva zadána
firmě Václav Suk, architekt a stavitel
Praha. Firma se stavbou započala 31.
srpna 1933. Základní kámen byl stav-
nostně položen 17. září. Stavba postu-
povala velmi dobře a dokončena byla
17. června 1934. Úřední prohlídku budo-
vy provedl 28. června okresní školní
inspektor prof. Ferdinand Černý. Dne
2. září 1934 se za přítomnosti mnoha
hostí z okolních obcí a za velké účasti
občanů obce Svépravice konalo slav-
nostní otevření školní budovy spojené s
její prohlídkou. Následující den v pondě-
lí 3. září se počal v nové školní budově
její první školní rok. Žáci většinou i se
svými rodiči se shromáždili před školou
již před osmou hodinou. Ke shromáždě-
ným promluvil správce školy Antonín
Jelínek a poté pozval děti do školy, kde
po chvilce započalo vyučování. 
Škola byla úředně zařazena pod správu
školy chvalské, kde byla vedena úřední
agenda a to až do konce června 1935.
Výnosem zemské školní rady z téhož
měsíce se škola stala samostatnou pěti-
třídní školou od 1. září 1935.
Úvahy o stavbě nové školy v obci Chva-
ly v návaznosti na stavbu vlastní školy
v obci Svépravice, obecní zastupitelstvo
Chval počátkem roku 1934 odmítlo dále
řešit a současný nedostatečný počet
učebních prostor vyžadující polodenní
vyučování podobně jako v obci Horní
Počernice rozhodlo řešit přístavbou stá-
vající školní budovy. Ihned požádalo
místní školní radu aby ve spolupráce se
stavební komisí byl vypracován návrh
přístavby o šest učeben spolu s potřeb-
nými souvisícími místnostmi. V září
téhož roku se konalo komisionelní řízení
na přístavbu, nařízené okresním škol-
ním výborem, které vydalo stavební
povolení stavitelům Vondráčkovi a Kle-
čánkovi z Prahy. Do konce roku se
však se zahájením prací na přístavbě
nezačalo. V dubnu 1935 povolil okresní
úřad na žádost obce použít 137.040,- Kč
z kmenového jmění na přístavbu školy a
vybudování tříd pro školu měšťanskou.
Zastupitelstvo k tomu dne 13. července
schválilo vzetí půjčky 330 tisíc korun od
Zemské banky v Praze. K úhradě půjčky
bylo rozhodnuto zavést obecní dávku
20,- Kč z každé obytné místnosti. Proto-

že se do konce roku s přístavbou školy
opět nezačalo, nebyla realizována ani
půjčka ani vybírány dávky.
V polovině roku 1934 musela správa sil-
nic přikročit k opravě státní silnice Podě-
bradské v úseku od Chval ke Kyjím, kde
v betonovém povrchu zely již takové
díry, že se jim nebylo již možno téměř
vyhnout. Firma provádějcí opravu využí-
vala části plochy silnice k přechodnému
uskladnění materiálu na opravu. Tyto
hromady byly v noci špatně viditelné
a tak se stalo, že velké nákladní auto
naložené pivem na jednu z těchto pře-
kážek najelo a převrátilo se na bok.
Řidič i oba závozníci byli vážně zraněni
a po ošetření chvalskou lékařkou MUDr.
Veitzmanovou museli být převezeni do
nemocnice v Praze. Státní správa silnic
musela pak hradit vzniklé ztráty a lépe
zabezpečit provoz na opravovaném
úseku.
Ve Chvalech v domku č.p. 221 zemřela
12. září 1934 paní Jekatěrina Breško-
Breškovskaja zvaná "Bábuška ruské
revoluce". Jejího pohřbu na Chvalském
hřbitově se zůčastnila řada našich
i zahraničních politických osobností.
Následně pak 31. října 1936 jí byl
u hrobu slavnostně odhalen pomník
s bustou. Mezi slavnostními řečníky byl
předseda senátu senátor František Sou-
kup, senátorka Plamínková a za ruskou
emigraci u nás prof. Archangelskij.
Zastupitelstvo Horních Počernic v roce
1934 bylo postaveno před úkol řešit
dostatek časového prostoru pro vyřizo-
vání agend svým úředníkům. Pro porov-
nání nárůstu vyřizovaných podání byl
uveden následující přehled:
V roce 1914 měl jednací protokol obce
zaspáno 712 čísel a tuto agendu obsta-
rával jeden úředník za pomoci dvou
obecních strážníků. V roce 1924 bylo
stejným počtem lidí vyřizováno již 2.412
spisů. V roce 1930 narostl počet spisů
na 4.071 a ty vyřizovali 2 úředníci se 2
strážníky. V roce 1934 bylo již spisů
5.274 na stejný počet vyřizovatelů. Pro
občany je přitom úřadováno dopoledne
i odpoledne, což práci úředníků narušu-
je. Proto se obecní rada rozhodla upra-
vit úřadování pro občany pouze na
dopolední dobu. Úředníkům pak pro
nerušené vyřizování úředních záležitos-
tí vyhradila dobu odpolední. Pro občany
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zaměstnané celodenně mimo obec
vyhradila úřední hodinu vždy ve středu
od 19 do 20 hodin.
Pro řešení různých úředních záležitostí
se obecní zastupitelstvo ve Chvalech
dne 30. dubna 1935 rozhodlo přijmout
do služby jako smluvního druhého stráž-
níka a to pana Oldřicha Klimeše ze Smi-
řic u Dvora  Králové. Ten službu nastou-
pil 15. května téhož roku. 
K již v dřívějších letech utonulým ve
Chvalském rybníku přibyl v červenci
1935 osmnáctiletý čalounický učeň Vasil
Lipšák, který byl  sice vytažen jako
tonoucí, ale nepodařilo se jej již oživit.
První chvalská lékařka MUDr. M.Veitz-
manová zemřela náhle 27. srpna 1935.
Přes krátký čas od jara 1934, kdy svou
praxi ve Chvalech zahájila si svou obě-
tavostí a svědomitostí získala velikou
přízeň nejen místních, ale i občanů okol-
ních obcí.
Na podzim 1935 se konečně obci Chva-
ly podařilo zbouráním kovárny s dom-
kem č.p. 28 vyřešit nebezpečné místo
v dopravě na hlavní silnici. Kovárna
s domkem v blízkosti křižovatky na
Satalice a Dolní Počernice vyčnívala do
hlavní silnice a bránila rozhledu, takže
zde často docházelo ke střetům vozidel
a úrazům. S majitelkou sl. M. Plachou
obec jednala již od roku 1931.
Protože zima i předjaří v roce 1935 bylo
málo mrazivé s častými dešti, stěžovali
si řezníci a hostinští v našich obcích, že
nebudou mít dostatek ledu z rybníků,
kde žádný nebyl a ani se neudělal.
Nebylo jim tak nic platné, že na obec-
ních úřadech bylo utvořeno pořadí,
podle kterého si měli led na rybnících
nasbírat. Nezbylo jim nic jiného, než
včas si objednat a nakoupit led uměle
vyrobený, což jim prodražilo obchodová-
ní. 
Světová hospodářská krize, která v roce
1929 se tíživě projevovala i v našich
obcích. Rok od roku narůstal počet
nezaměstnaných. Podle záznamů
z roku 1935 se na obecním úřadě v Hor-
ních Počernicích hlásilo 108 nezaměst-
naných s mírným kolísáním po celý rok.
Podobně ve Chvalech to bylo okolo 80
nezaměstnaných a ve Svépravicích
téměř čtyřicet nezaměstnaných v průbě-
hu celého roku. 

Pro nemoc strádajícím zavedl tehdy stát
státní stravovací akci, která byla prová-
děna prostřednictvím okresních a obec-
ních úřadů. Pro provádění akce byly
vydány zvláštní směrnice, podle nichž
byl do akce zařazen jen ten nezaměst-
naný, který počítáno od roku 1929 byl
v řádném pracovním poměru nejméně
3 měsíce nepřetržitě a v posledním roce
nepracoval více než 120 dnů a v týdnu,
ve kterém se hlásil, nepracoval více než
16 hodin. K tomu byla posuzována
majetnost a zaměstnání jiného člena
rodiny.
Hlásící se nezaměstnaní se jednou za
8 týdnů zapsali do seznamu okresního
úřadu. Seznam byl dále projednán
v obecní sociální komisi, které předse-
dal starosta obce a z dalších šesti členů
byli tři z řad zaměstnavatelů a tři z řad
zaměstnanců. Takto odsouhlasený
a posouzený seznam se vrátil zpět okre-
snímu úřadu, který vedl kartotéku neza-
městnaných. Okresní úřad po přezkou-
mání údajů přiznal nebo zamítl stravo-
vací nárok a upravený seznam vrátil
obecnímu úřadu k provádění stravování.
Jedno stravovací období trvalo
5 týdnů. Nezaměstnaní se o příděl hlási-
li vždy v pátek na obecním úřadě a pří-
děl byl vydáván v sobotu.  Ženatý dostal
2 stravovací lístky v ceně 20,- korun, za
něž si u obchodníka vybral zboží v této
výši. Dále dostal 2 chleby. Na malé děti
dostal ještě mléčenku, na níž mu doda-
vatel dal denně 1/2 litru mléka. Za litr
zaplatil 1,40 Kč. Svobodní dostávali pří-
děl poloviční. V rodině dostával příděl
pouze jeden její člen. Nevyzvednuté
stravovací lístky se vracely zpět okresní-
mu úřadu.
Přísnost směrnic a posuzování nároku
na příděl dokreslí například to, že ze 108
přihlášených z Horních Počernic byl
nárok na stravování přiznán jen
62 nezaměstnaným. To mnohdy způso-
bovalo nespokojenost těch, kterým
nárok nebyl přiznán, a projevovalo se to
často obviňováním starosty a sociální
komise, že se o své nezaměstnané dosti
nestarají, nebo že postupují nespraved-
livě. Okres, který rozhodoval, byl vzdále-
ný. 

Ing. Hubert Antes
kronikář  

25.3.1559 - vyhořely celé Hořejší Počer-
nice. Na pomoc jejich obnovy zaslali
páni Mistři kollegiáti všem královským a
panským městům a také všem farářům
a děkanům náboženství podobojí pro-
sebné listy žádající o pomoc pro své
počernické poddané. Listy ty byly opat-
řeny rektorskou pečetí Univerzity Karlo-
vy.

24.3.1778 - byly od Jiren ke Chvalům
přifařeny obce Horní Počernice a Čer-
tousy.

15.3.1885 - při nové silnici pod panskou
zahradou ve Chvalech byly za účasti
školní mládeže sázeny stromky, které
byly v počtu devíti kusů vypěstovány na
školní zahrádce.

9.3.1889 - o půldruhé hodiny s půlnoci,
blíže školní budovy obecné školy ve
Chvalech v čísle popisném 32, vypukl
oheň, který než byl uhašen, strávil celé
obytné stavení. Školní budova byla
uchráněna.

26.3.1894 - za řízení řídícího učitele
byla ve Chvalech v hostinci pana Jandy
uspořádána druhá hudební zábava ve
prospěch pomůcek. Z čistého výnosu 25
zlatých a 10 krejcarů byly zakoupeny
fyzikální přístroje, některé nerosty, skřín-
ka na hmyz a dějepisné tabule.

březen 1900 - v tomto měsíci začala
obec Svépravice stavět silnici k Horním
Počernicím a v téže době obec Chvaly
silnici k sousední obci Radonice.

10.3.1900 - výnosem zemské školní
rady bylo od 1. ledna 1901 povoleno
vyučovat ženské ruční práce ve dvou
odděleních Chvalské školy po třech
hodinách týdně. Vyučující byla stanove-
na odměna 40 korun za jednu hodinu.

1.3.1910 - místo řídícího učitele v hor-
nopočernické škole nastoupil Václav
Smolík, který již v letech 1886 - 1896

BØEZEN
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jako podučitel a zatímní učitel na škole
působil.

19.3.1914 - výnosem c.k. zemské školní
rady bylo povoleno vyučování evange-
lického náboženství na obecné škole ve
Chvalech jednou za čtrnáct dní jednu
hodinu. Prováděno bude duchovní sprá-
vou augsburského vyznání v Praze u sv.
Salvátora. Vyučování je společné i pro
děti augsburského a reformovaného
vyznání z Horních Počernic a dalších
okolních obcí.

20.3.1915 - bylo nařízeno omezení výro-
by drobného pečiva a zavedena výroba
jednotné žemle - za 4 haléře. Tak se lidé
na dlouhá léta rozloučili s chutnými
rohlíčky a vypečenými houstičkami. Jed-
notné žemle časem menšily svůj objem,
až ke konci války zmizely téměř úplně.

26.3.1915 - byly zavedeny  týdenní chle-
bové lístky, opravňující jednu osobu ke
spotřebě 1,96 kg chleba nebo 1,4 kg
mouky.

5.3.1917 - byl na vojně zrušen poslední
zbytek středověkého způsobu trestu a to
přivazování ke kůlu.

9.3.1919 - byly vydány nové chlebové
lístky na dobu čtyř týdnů. Dávka pro
osobu na jeden týden byla 1,26 kg chle-
ba a k tomu 1,4 kg mouky.

19.3.1920 - v Československé republice
byl schválen branný zákon  s dvouletou
vojenskou službou.

22.3.1921 - zrušeny byly lístky na příděl
uhlí.

22.3.1922 - veřejnosti k užívání byla
odevzdána nově zřízená telegrafní sta-
nice s telefonním provozem a současně
i veřejná telefonní hovorna vedlejší
ústředny pražské sítě, umístěná na
poště v Horních Počernicích.

1.3.1923 - započato se stavbou telefon-
ního vedení spojujícího telefonní ústřed-
nu v Horních Počernicích do Dolních
Počernic.

1.3.1923 - vstoupil v platnost výnos
Zemské školní rady, podle kterého bylo
zahájeno vyučování Československého
náboženství na obecních školách v Hor-
ních Počernicích a ve Chvalech v jed-
nom společném odělení dvě hodiny jed-
nou za 14 dní vyučovaných na obecné
škole v Horních Počernicích panem Got-
hardem Vrškem, duchovním správcem
Církve Československé v Karlíně.

30.3.1924 - ve schůzi obecního zastupi-
telstva ve Chvalech byl pověřen pan
Adolf Mayer založením elektrizačního
družstva. Jeho zásluhou se myšlenka
elektrizace Chval počala realizovat.

25.3.1925 - započaly se stavět sloupy
primárního elektrického vedení od Své-
pravic do Chval a již 

31.3. 1925 byly napnuty i dráty.

29.3.1925 - konaly se ve Chvalech
obecní volby se čtyřmi kandidátkami.
Kandidátka č. 1 - čs.sociálních demo-
kratů obdržela 68 hlasů a získala 2 man-
dáty.
Kandidátka č. 2 - čs.socialistů obdržela
165 hlasů a získala 4 mandáty.
Kandidátka č. 3 - agrárníků obdržela
111 hlasů a získala 3 mandáty.
Kandidátka č. 4 - komunistů obdržela
246 hlasů a získala 6 mandátů.

26.3.1927 - vydány byly nové dvacetiko-
runové bankovky s obrazem A.Rašína
na jedné a obrazem M.R.Štefánika na
druhé straně.

22.3.1930 - započala úprava náměstí
u pomníku padlých ve Chvalech na
park. Pro ochranu vysázených keřů,
stromů, květin i travních ploch bylo celé
náměstí oploceno drátěným plotem. 

29.3.1931 - konaly se v Horních Počer-
nicích obecní volby, ve kterých kandido-
valo celkem 10 stran. Nejvíce hlasů
obdržela republikánská strana zeměděl-
ského a malorolnického lidu 401 hlasů a
získala 5 mandátů. Další byla čs. strana
národně sociální s 391 hlasem a získala
také 5 mandátů. Dále následovala
komunistická strana 276 hlasů a 3 man-

dáty, čs.živnostensko obchodní strana
185 hlasů a 3 mandáty, čs.sociální
demokracie 156 hlasů a 2 mandáty,
občanský blok agrární a nepolitických
živnostníků 120 hlasů a 2 mandáty,
národní liga 109 hlasů, odborová organi-
zace čs. domova 106 hlasů, čs. národ-
ních demokratů 94 hlasů a čs. strana
lidová 79 hlasů, všichni získali po jed-
nom  mandátu.

15.3.1935 - uskutečnilo se komisionelní
řízení na výběr místa pro hornopočer-
nický hřbitov. Vybrán byl pozemek "Na
Křížkách".

1.3.1936 - místní školní rada v Horních
Počernicích uspořádala přednášku řídí-
cího učitele pana Roubíčka z Dolních
Počernic o obvodových měšťanských
školách. Značná účast obyvatel  a roz-
sáhlá diskuse svědčila o zájmu zřízení
měšťanské školy v obci.

15.3.1939 - po deváté hodině dopolední
obsadily ozbrojené nacistické oddíly
naše obce.

25.3.1945 - /Květná neděle/ po jedenác-
té hodině začalo bombardování  průmy-
slových oblastí Vysočan a Kbel. V
pokračujícím náletu další skupina leta-
del přibližně ve 3/4 na dvanáct odhodila
svůj bombový náklad nad nejvýchodněj-
ší částí obce a částí směrem k Satali-
cům. Nálet si z našich občanů vybral 33
obětí celkem, z nich bylo 12 těžce raně-
ných a 3 mrtví. Z polí bylo následně
odstraňováno mnoho nevybuchlých
pum.

13.3.1990 - proběhla druhá část plenár-
ního zasedání s dokončením doplňova-
cí volby poslaneckého aktivu. Po té bylo
zvoleno nové předsednictvo MNV. Před-
sedou byl zvolen pan Ivan Liška,
místopředsedou pan Miroslav Zachoval
a tajemníkem pan Jan Girl.

9.3.1993 - v nových prostorách prvního
poschodí bývalého domu služeb II. na
Náchodské ulici byla pro čtenáře otevře-
na obecní knihovna. 

Ing. Hubert Antes
kronikář  
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Hory sběru a hory sněhu
V úterý 4. února ráno, respektive už v noci z pondělka na úterek,
se Vám děly u hornopočernické ZŠ Ratibořická věci! Před její
budovou vyrostla obrovská kupa papíru do sběru, jak se říkáva-
lo už za nás. Ráno k té hromadě přichvátala spousta dětí - žáků
školy v doprovodu (nejen pracovně) vytížených rodičů - tentokrát
obtěžkaných balíky dalšího papíru dobrého vskutku tak "akorát
do šrotu". Nejen sněhové nadělení, nýbrž též nadílka pro Stře-
dočeské sběrné suroviny, a.s.  Však ono se to našim pilným sbě-
ratelům v dobrém vrátí! 

Anketa mezi žáky ze 7.C :
Kolik jsi toho dnes přinesla?
Eliška: No, já myslím, že jsem dnes nepřinesla nic. Ale
minule toho bylo hodně.
Kdo vám v rodině pomáhá papír sbírat? Koho jste
zaúkolovali?
(Jeden přes druhého): Babičku, taťku, rodiče. 
Nikdo z nich nepotřebuje papír na zátop? Nedochází
ke střetu zájmů?
Radka: No, někdy ano, někdy se o to handrkujeme.
Máte přehled, co za takto získané peníze škola koupí,
pořídí? Víte to?
(téměř sborově) Každá třída to dá na svoje konto a pak se
za to třeba pořádají různé naše výlety a tak. Prima
investice.

RadSad

Průběžné pořadí pražských ZŠ dle průměru na žáka (od 1.9.2002 do 31.1.2003)

Číslo Název Ulice Město Část (okres) Žáků Průměr

1 Základní škola Mýtní 73 Praha 9 Běchovice 181 99,78
2 Základní škola V Ladech 6 Praha 4 Šeberov 76 93,95
3 ZŠ a MŠ Spojenců 1408 Praha 9 Horní Počernice 126 75,24
4 Základní škola Žákovská 164 Praha 6 Lysolaje 161 62,11
5 Základní škola Ratibořická 1700 Praha 9 Horní Počernice 645 55,88
6 Základní škola Stoliňská 823 Praha 9 Horní Počernice 323 52,01

Průběžné pořadí pražských ZŠ dle celkového množství (od 1.9.2002 do 31.1.2003)

Číslo Název Ulice Město Část (okres) Žáků Celkem

1 Základní škola Ratibořická 1700 Praha 9 Horní Počernice 645 36 040
2 Fakultní ZŠ Chodovická 2250 Praha 9 Horní Počernice 605 25 320
3 Základní škola Gutova 1987 Praha 10 Strašnice 686 22 980
4 Základní škola Mýtní 73 Praha 9 Běchovice 181 18 060
5 Základní škola Strossmayerovo nám. 4 Praha 7 Holešovice 410 17 720
6 Základní škola Stoliňská 823 Praha 9 Horní Počernice 323 16 800

foto:RadSad

foto:RadSad
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Votuzská 322, tel. 281920339, Praha 20 - Horní Počernice

BŘEZEN 2003
DIVADELNÍ SÁL, Votuzská 379 (budova bývalého kina)

6. čtvrtek NA NÁVŠTĚVĚ V ŘÍŠI HUDBY
Dopolední koncert Saxofonového kvarteta Bohemia je zadaný pro žáky ZŠ. (viz foto vlevo)

7. pátek F.R. Hervé v překladu O. Nového a úpravě J. Hošnové
MAM´ZELLE NITOUCHE

Veselá hříčka se zpěvy o klášterní chovance Denise, která odhalí dvojí život varhaníka, pana
Celestina, a temperamentním majoru místní posádky dragounů, ale také o divadle a o lásce.
S tímto úspěšným a milým představením vystoupí v divadle další z "domácích" divadelních sou-
borů. Hrát a zpívat vám tentokrát budou studenti místního gymnázia pod vedením PhDr. Jitky
Hošnové. Dopolední představení začíná v 10.00 hodin a je zadané pro školy. Večerní předsta-
vení pro veřejnost začíná v 19.00 hodin. Vstupné 80,- Kč, 50,- Kč a 30,- Kč.

15. sobota NENÍ NUTNO, aby bylo přímo veselo
Zdeněk Svěrák a Jaroslav Uhlíř osobně vzpomínají na více než 30 let spolupráce (vzájemné) a zpívají své písničky. Vstupné
140,- Kč, 100,- Kč a 70,- Kč. Začátek představení v 19.00 hodin. (Zastupující Divadelní agentura Echo upozorňuje, že pořad je
určen pro dospělé).

16. neděle KRÁL A KOUZELNICE
Divadlo Servis. Začátek představení v 15.00 hodin, jednotné vstupné 30,- Kč.

29. sobota Arnošt Goldflam NĚKOLIK HISTOREK ZE ŽIVOTA BÉDI JELÍNKA
Hru o XIII obrazech uvádí BŘEZNICKÝ A ROŽMITÁLSKÝ DIVADELNÍ SPOLEK. Hra současného spisovatele, režiséra, herce
a dramatika Arnošta Goldflama zachycuje na pozadí nedávné minulosti  osudy a životní proměny hlavního hrdiny Bédi Jelínka.
Příběh divákovi připomene reálie naší společnosti 2. poloviny 20. století, základní filosofická témata a poodhalí jindy skrytá
zákoutí lidské duše. Autor k vykreslení vlastního příběhu i charakteru postav využívá svého jemného humoru a dobré znalosti
českého naturelu.Vstupné 80,- Kč, 50,- Kč a 30,- Kč. Začátek představení v 19.00 hodin.

Předprodej vstupenek v Domečku pondělí a středa 14.00 - 18.00 hodin.
DOMEČEK, Votuzská 322

13. čtvrtek Divadlo Poetik
SEDM DIVŮ SVĚTA
Zadáno pro základní školy, začátky představení v 9.00 a 10.30.

14. pátek Divadlo Úsměv
O NEPOSLUŠNÝCH KŮZLÁTKÁCH
Zadáno pro mateřské školy, začátky v 9.00 a 10.30.

21. pátek Loutkové divadlo Matěje Kopeckého
POVÍDÁNÍ O SLUNÍČKU
Představení je zadáno pro mateřské školy, ale v omezeném počtu mohou
přijít i maminky s dětmi, které do školky nechodí. Na obě představení je
volných zhruba 30 míst. Začátky představení v 9.00 a 10.30.

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA !

Studenti Gymnázia Horní Počernice 
hrají v našem divadle.



DDM nabízí sportovní, rekondiční a regenerační masáže, každé úterý
od 13.00 do 20.00 hod. Nutno objednat předem

Informace z Domu dětí a mládeže - Ratibořická 32, Horní Počernice

Jedna horká informace na začátek:
4. března pořádá ZVŠ Bártlova a Dům dětí a mládeže masopustní průvod maškar. Sraz maškar: ve 14.30 hod před tělocvič-
nou ZŠ Ratibořická, odkud půjdeme společně před budovu Úřadu MČ. Tam se k nám připojí děti ze školy v Bártlově ulici a

společně půjdeme"na koledu" k panu starostovi. Poté se průvod odebere za všeobecného veselí na Chvalskou tvrz, kde bude
vybráno a oceněno 10 nejlepších maškar.!!!!! Celá akce bude zakončena cca v 17. 00 hodin.

Z v e m e   v š e c h n y…
Na období Velikonoc vyhlašuje Dům dětí a mládeže soutěž pro všechny věkové kategorie od 0 do 100 let, soutěž o nejhezčí

velikonoční kraslici. Termín pro odevzdání jednoho kusu kraslice do DDM :

4. duben 

Slavnostní vyhlášení bude na Velikonoční výstavě, která se uskuteční ve dnech 12. - 13.4. v 15.00 na Chvalské tvrzi.
Zveme vás všechny na ukázky tradičních řemesel, prodej keramiky, vystoupení souboru "Koníček" z DDM.

Nezapomeňte, že Dům dětí a mládeže pro děti rozšířil další kroužky,
tak neváhejte a přijďte se rychle přihlásit.

Nabídka pro patnáctileté a výše…
Úspěšně se začíná naplňovat "volný klub", přijďte si zahrát kulečník, stolní knoflíkovou kopanou a další společenské hry.

Dům dětí a mládeže se těší na vaši návštěvu a na závěr si dovolujeme upozornit, že za naší bohatou nabídku, je potřeba též
zaplatit a to nejpozději do 15. března 2003.

Mgr. Kateřina Francová
ředitelka
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Pojeïte s námi na tábor!!!
Místo konání:  Vižňov u Meziměstí

Termín : 29. 6. - 12. 7. 2003 
Cena tábora:  3.700,- Kč  

Zahrnuje: výlety, dopravu, ubytování: rekreační zařízení Vižňov - 3 - 6 lůžk. pokoje
strava: 5x denně 1 pitný režim

zdravotní služba 

A zažít to nejkrásnější léto můžete i s naším DDM, s partou dobrých kluků a holek a prima vedoucích. Hned po vysvědčení
odjíždíme na tábor do Javořích hor, zapadlého koutu východních Čech, kde spolu prožijeme

14 kouzelných dnů, uprostřed neporušené přírody, plných her, soutěží a hlavně výletů. 
Navštívíme spolu Teplicko-Adršpašská skalní města s jezírky a vodopády, 

Broumovské stěny s Kovářovou roklí a podíváme se i do Polska. 
Budeme hrát volejbal, fotbal, stolní tenis, chytat ryby, je možné zajistit i jízdy na koních. Pro zručné jedince je 

připraveno drátování, tkaní, korálkování a další.

Bližší informace: DDM, Ratibořická 32, tel.: 281925264
Jako vedoucí jedou zaměstnanci DDM.
Přihlášky si vyzvedněte ihned!!!

Pojeïte s námi na tábor!!!
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Slova! Slova?
Letos uplyne již padesát devět let od
smrti velkého francouzského spisovate-
le Antoina de Saint-Exupéryho, jehož
dílo bylo přeloženo do celé řady nejrůz-
nějších jazyků, včetně mateřštiny
nomádských Tuarégů, kočovníků sahar-
ských pouští.

"Kdo doopravdy jde, ten si rozdírá kotní-
ky o kamení, ten zápolí s trním a zkrva-
vuje si nehty na klouzající suti. Ani jed-
noho stupně není ušetřen a jeden po
druhém je musí překonat". (Antoine de
Saint-Exupéry, Citadela)
Jsou lidé, jejichž slova v záplavě slov
nezní jako pouhý lomoz či šum, ani jako
ta, jejichž váha sdělení umírá již s jejich
vyslovením. Snad je to zráním, o němž
se kdysi Thomas Mann vyslovil, že
zušlechtění utrpením je větší a lidštější,
než zušlechtění štěstím a blahobytem.
Možná je to paradox plodů, vyrostlých z
prvního, velkého utrpení minulého stole-
tí, ze všech jeho úděsných krvavých ran
a přeplněných hrobů. Nepříliš dlouhý
čas mezi dvěma velkými válkami dal
vyrůst těm, kteří svou hloubkou poznání
člověka, poznání lidského údělu přiná-
šejí cosi, co se dotýká samotné dřeně
bytí a překračuje čas, protože se stýká s
moudrostí věčnosti. 
Jedním z této nemalé meziválečné řady
umělců, jejichž dílo se svou hloubkou
stalo nadčasovým čistým pramenem,
k němuž se žíznící lidstvo  během svého
putování dějinami vrací, je bezesporu
i dílo Antoina de Saint-Exupéryho. Jeho
knihy jsou jedny z nejčtenějších na
celém světě. 
I samotné poohlédnutí za životem toho-
to Francouze přináší mnohé nadčasové
inspirace. Byl vždy tím, kdo měl ruce cit-
livě položeny na tepu doby, aby nakonec
byl přítomen a zemřel tam, kde se
během druhé světové války opět muse-
la stavět hráz výronu nelidské nenávisti.
Jeho život provázelo podivuhodné spo-
jení vrcholné techniky té doby a psané-
ho slova knih. Tento muž žil nejen pro-
fesně létáním, letadly, technikou, která
tehdy byla znamením pokroku, ale vedle
této tvrdé a náročné práce psal, byl
umělcem, jehož dílo je neseno nevšední
hloubkou filozofických úvah a myšlení.
Snad to byl právě "nadhled" výšek, který
mu dával ten správný vhled pod povrch
našeho bytí. Jak plný a poctivě vytížený
musel být jeho každodenní čas, jestliže

měl na vše vyměřeno pouhých čtyřicet
čtyři let, v nichž se jako válečný pilot
navždy nevrátil z průzkumného letu.
"Umíráme z lásky k člověku, je-li klenbo-
vým svorníkem pospolitosti. Umíráme
jen pro to, z čeho se dá žít." To jsou jeho
slova.
Jednou z jeho knih - i když již bohužel
nedokončené - jejíž výpovědi si on sám
snad nejvíce cenil, je Citadela. Právě
části této knihy inspirovaly Zdeňka Polo-
láníka, aby sílu slov, přednášených her-
cem Miroslavem Částkem, podtrhl svou
hudbou. 
Kdo se  chce zaposlouchat do slov Cita-
dely a ponořit do meditace, vedoucí k
reflexi vlastního života a hledání jeho
smyslu, může přijít dne 30. března v
16.00 hodin do kostela sv. Ludmily na
Chvalech. 

Anna Černá

Antoine de Saint-Exupéry
Zdenìk Pololáník

Citadela
Poøad ze stìžejního díla autora

Malého prince

účinkuje
Miroslav Částek

30. března 2003 
v 16.00 hodin

v kostele sv. Ludmily 
na Chvalech
vstup volný



Světový den modliteb
pátek

7. březen 2003
Každoročně na 1. pátek 

v březnu zvou ženy 
Světového dne modliteb (SDM)

k modlitebnímu 
shromáždění otevřenému

všem, také mužům, mládeži 
a dětem.

Informace na tel.: 233 343 628

Církev československá husitská pořá-
dá v tomto roce opět pravidelné sběry
pro Diakonii v Úpici.
Stejně jako v minulých letech pokraču-
jeme ve sběru  oblečení a všeho
potřebného pro naši Diakonii v Úpici a
Broumově. Mnozí občané Horních
Počernic i okolí si již na tuto naši čin-
nost zvykli a trvale nám přispívají vším
potřebným. Ráda bych tedy znovu
zopakovala některá pravidla sběru,
která platí i pro tento rok.
Věci přijímáme pouze zabalené do kra-
bic nebo pytlů,je to nutné kvůli převo-
zu. Pokud jsou totiž věci volně či jen v
igelitových taškách,snadno se poškodí
či zvlhnou a je to velmi škoda,když se
znehodnotí. Dále prosíme a upozorňu-
jeme na to,že není možné donášet
použitou obuv/je to zakázáno hygieni-
kem/ a Diakonie s tím má velké problé-
my, neboť musí tuto obuv posílat do
Prahy do spalovny,což ji zbytečně
finančně zatěžuje. Proto prosíme,
nedávejte do sběru staré boty,pouze a
jedině pokud máte úplně nové a z něja-
kého důvodu je nepotřebujete. Jak jistě
mnozí víte, sbírá se mnohé- od ošace-
ní,hračky,textil, přikrývky,drobné věci
denní potřeby - třeba různé nábytkové
doplňky,matrace,nádobí apod.Vše se
upotřebí a po roztřídění rozdá potřeb-
ným tj. do domovů, táborů, věznic,soci-
álně slabým, na místa humanitární
pomoci doma i v zahraničí. V tomto
roce pokračujeme ve sběru o víken-
dech, ale již jen v sobotu.
Každou poslední sobotu v měsíci od
14 do 18 hodin na Farním úřadě CČSH
na Náchodské ulici 382/171 naproti
lékárně. Kdo v tento termín nemůže,
jsme připraveni přijmout od něj věci
v jakoukoliv domluvenou dobu, je
možné volat na telefon Farního úřadu
a domluvit si termín , případně zane-
chat vzkaz, na který se Vám ozveme.

Děkujeme všem, kteří takto přispěli
v minulých letech, a přivítáme Vaši
pomoc i v tomto roce.
Za Farní úřad Církve československé
husitské

Eva Matulová
farářka

I vy můžete pomoci dobré věci

tel: 281 925 024
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Děkovný dopis
Bern, 20.1. 2003

Vážený pane starosto - milý příteli,
děkuji Vám moc za krásnou knihu, která
mě moc potěšila, připoměla mi totiž
dobu mého dětství a mládí - je to takový
malý návrat do minulosti. Vzpomínám si,
že jsem začal chodit do prvé třídy ve
Chvalech ( tehdá byla prvá a druhá třída
v jedné místnosti) bylo to někdy
v r. 1923 nebo 1924, tehdá nás učil pan
učitel Kšír a na náboženství jsme měli
malého tlustého faráře - snad pan
Harant. Bohužel chodil jsem do té školy
jen dva měsíce, pak jsme se na zimu
vraceli do Prahy.
Dále si vzpomínám, že ve Svépravicích
ve statku (dnes je tam nějaké kamenic-
tví) bydlel starý pan Němeček (ještě teh-
dejší starosta Svépravic - snad za
Rakouska) a že ve statku pana France
(pozdější statek pana Hirschmana - nyní
Wagnerovi) byl tehdá obecní úřad.
Dále si vzpomínám, že po prvé světové
válce ulice, kde jsme bydleli, se jmeno-
vala Masarykova čp. 10, později to byla
Běchovická, za totality Rudé armády
číslo 1602 a nyní Božanovská. Věděl
bych toho o Svépravicích ještě mnohem
více, ale to by chtělo až přijedu do
Prahy, se sejít.

Dr. V. Purghart

BØEZEN 2003Hornopoèernický zpravodaj

Odpověď na článek B. Hromádky " Čím
žije radnice ", otisknutém v č. 1/2003 Hor-
nopočernického zpravodaje.

Zbytečně jsem se domníval, že s rokem
2002 skončila i slovní přestřelka týkající
se požáru divadla ve Špejcharu Chvalské
tvrze. Bohužel, nestalo se tak a já musím
opět reagovat na lži a zavádějící informa-
ce šířené prostřednictvím tohoto časopi-
su, tentokrát z pera B. Hromádky, energe-
tika ÚMČ.
Nejprve vyvrátím obě obecné nepravdy.
1. B. Hromádka píše o lidech z divadelní-
ho souboru Milana Kocourka. Upozorňuji,
že jsem nikdy žádný divadelní soubor
neměl a nemám. DS , který má B. Hro-
mádka na mysli, je samostatné občanské
sdružení, jehož nejsem ani členem.
S tímto souborem externě spolupracuji.
2. Je sice pravda, že jsem po jistou dobu

pro ÚMČ dodavatelsky vykonával některé
činnosti v oboru požární ochrany, nedělal
jsem však požárního technika ÚMČ
a nebyl jsem ani pověřen zajišťováním
požární ochrany v areálu Chvalské tvrze.

A nyní k rádoby důkazům B. Hromádky.
1. B. Hromádka uvádí, že členy souboru
byla demontována halogenová svítidla.
Kdy a kdo tato svítidla demontoval, se po
požáru nepodařilo zjistit ani přítomným
vyšetřovatelům. Jeho tvrzení je pouze
domněnkou a zlou pomluvou.Důkazní
hodnota je asi taková, jako když já tvrdím,
že to udělal on sám, jeho lidé nebo jeho
babička. K tomu, že tato světla nebyla
odpojena ze stabilní sítě, jenom poznám-
ka. Jako energetik by mohl vědět, že jsou
( byla ) pevnou součástí této sítě.
2. Majitel budovy nebyl seznámen se
změnami v el. instalaci provedenými pro-
vozovatelem.Pominu-li otázku, kdo je pro-
vozovatelem, musím konstatovat, že
pokud se nějaké změny dělali, prováděli
je pracovníci hospodářské správy. Že by
vázla komunikace v ÚMČ ?
3.Fotodokumentace - také máme a bare-
vnou. Ukazuje ohnisko požáru a stav po
požáru. Jako důkaz o vině či nevině koho-
koliv absolutně nedostačující.
4. Totéž body 4 a 5 - není jasné co tím
detektiv amatér myslí.

Porušení ČSN

1. Údajné porušení vyhl.Č  50/1978 Sb.
o obsluze zařízení osobami bez elektro-
technické kvalifikace. Divadelní soubor
taková zařízení, u kterých by byla tato
kvalifikace požadována, nevlastní ani
nepoužívá. Jestliže však energetik ÚMČ
o něčem takovém věděl, měl okamžitě
zasáhnout. Jedná se tady o hrubé poru-
šení povinností z jeho strany.
2. ČSN 332312 Instalace na hořlavých
podkladech. Instalace el. rozvodů byla
provedena majitelem. Členové souboru
nemají elektrotechnické vzdělání a el.
instalaci nekontrolovali. Platí to samé co
v minulém bodě: jestliže energetik ÚMČ...
3. ČSN 332000-4-41
Nemohu se vyjádřit, nejsem elektrikář, ale
v každém případě se jednalo o přenosná,
nikoliv provizorní svítidla řádně zakou-
pená v obchodní síti. 
4.ČSN 332661 - výchozí revize elektro
S překvapením jsme po požáru zjistili, že
objekt nebyl zkolaudován, natož aby byly
provedeny výchozí, případně periodické
revize elektro. Jedná se o skutečně velmi
hrubé porušení zákona i ČSN ze strany
majitele. Zda byly tyto revize prováděny
při rekonstrukci elektro v 1. a 2. patře

nevím, nesledoval jsem to.
5. Mimořádná revizní zpráva vystavená
po požáru: v této správě se vyskytují
závažné chyby, nelze ji pokládat za objek-
tivní.

Jak je  z těchto " důkazů " patrné, nelze
určit viníka požáru, což neučinil ani vyšet-
řovatel, který měl podkladů přece jen
více. Tím spíše je zarážející, že amatér-
ský detektiv a energetik B. Hromádka
ÚMČ  šíří tyto nehorázné pomluvy,
ačkoliv sám, jak je z textu patrno, mnoho-
krát hrubě porušil své pracovní povinnsti.

Dovětek:
Členové DS " Bez dozoru " zvažují podá-
ní trestního oznámení  na B. Hromádku
pro pomluvu. Jestliže se tak stane, k této
žalobě se připojím.

Milan Kocourek

Vážení čtenáři, co k tomu dodat?

Nechtěl jsem brát právo panu
Kocourkovi na zveřejnění jeho reakce
na odborný text energetika úřadu měst-
ské části pana B. Hromádky . Nechci už
dále rozmázávat kauzu z května uplynu-
lého roku, kdy na selhání jednotlivců
městská část doplatila bezmála milion
korun. Chci Vám jen sdělit, že po nové
žádosti městské části Praha 20 na Poli-
cii ČR o opětovné prošetření příčin vzni-
ku požáru a určení odpovědnosti a viny,
Policie ČR sdělila dne 2l. ledna t.r., že
ze všech dostupných výsledků dosavad-
ního vyšetřování jak orgány policie, tak
Hasičského záchranného sboru hl.m.
Prahy, vyplývá, že ani z nového šetření
kompetentních orgánů by nebyly získá-
ny žádné další důkazy či poznatky
vedoucí k jednoznačnému určení viníka.
Příčiny vzniku požáru, tak jak je přesně
popsal ve svém příspěvku v lednovém
čísle HPZ B. Hromádka, zůstaly tedy ze
strany kompetentních vyšetřujících
orgánů beze změny,  ale skutečného
viníka, t.j. , kdo konkrétně demontoval
halogenová svítidla a nechal je v den
požáru hodiny svítit a  vyzařovat žár
přímo do střešní vazby, se už vypátrat
nepodaří. A tak zůstane jen na svědomí
lidí, jak se s vinou, která zůstane bez tre-
stu, sami před sebou vypořádají.

Ivan Liška, starosta
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Na okraj jedné filipiky !

Vážení čtenáři, musím reagovat na člá-
nek podepsaný vedením Gymnázia
Horní Počernice z únorového čísla
našeho zpravodaje. Svoji reakci pro jed-
noduchost shrnu do následujících bodů:

1. K desetiletému jubileu Gymnázia v
Horních Počernicích chci nejen pobla-
hopřát všem současným  představitelům
této školy, všem, kteří se o její zrod a
první krůčky starali, i všem absolven-
tům, ale chci tímto dát i najevo, že při
organizaci oslav tohoto desetiletí nebu-
du stát stranou a jakkoliv to bude
možné, pomohu.

2. Jsem nucen považovat za oprávně-
nou kritiku autorů publikace o Horních
Počernicích za způsob a rozsah prezen-
tace informací o hornopočernickém
gymnáziu. Sám se přiznám, že v závě-
rečném čtení mi uniklo jasné pochybení
v tom, že Gymnázium nemá vlastní pre-
zentační článek, přičemž vůbec nepo-
chybuji, že se tak mělo stát. Že je oněch
šest řádků informací o gymnáziu vskut-
ku nedostatečných, jednoznačně pode-
pisuji. Chtěl bych jen ujistit vedení gym-
názia, že se tak nestalo záměrně. Nabí-
zím vedení školy setkání se všemi auto-
ry knihy i opravy textů pro příští vydání
této knihy.

3. Nemohu přijmout vizi vedení gymná-
zia, že tento způsob prezentace v publi-
kaci je součástí nebo odrazem celkové-
ho postoje obce ke škole. Tomu tak
není, nebylo ani nebude. Obec považu-
je Gymnázium za pevnou a integrální
součást školské soustavy Horních
Počernic. A vedení gymnázia asi příliš
rychle zapomnělo na rozsáhlé investice
na střešní nástavbu školní budovy ZŠ
Chodovická, která rozsah dnešního
gymnázia fakticky umožnila a která byla,
jak už je u nás zvykem, hrazena i z pro-
středků městské části Horní Počernice.
A šlo o desítky milionů korun. 

4. Už vůbec nepřijímám úvahu vedení
gymnázia o pohnutí ledů v souvislosti se
sedmdesátiletou investici do nejstarší
školy u nás - na Chvalech. Tuto investici
hrdě ponesu i dál jako vizitku práce
vedení obce na přelomu století a tisícile-
tí, sám před sebou ji mám několikaná-
sobně odůvodněnou a jen mě mrzí, že
se o skutečných důvodech této investice

BØEZEN 2003Hornopoèernický zpravodaj

Vážené dámy, vážení pánové,

děkujeme Vám za důvěru, kterou jste
nám v loňském roce projevovali. Dary
věnované Vámi osobně nebo společnost-
mi, které zastupujete, pomohly naplnit
potřebné sumy na realizaci projektů Stře-
diska křesťanské pomoci v Horních
Počernicích v roce 2002. Vaše dary v loň-
ském roce dosáhly úctyhodných 2,87 mil
Kč. Jsme Vaší důvěrou poctěni a zároveň
zavázáni. 
Díky vašim darům jsme mohli provozovat
centrum sociálních služeb s Azylovým
domem, ve kterém jsem poskytli přes
22000 lůžkodnů, s Pečovatelskou služ-
bou, ve které jsme dovezli seniorům přes
6000 obědů a podle potřeby jim poslouži-
li v domácnostech úklidem, údržbou
apod.  a s Komunitním centrem, v jehož
aktivitách jsme uskutečnili přes 4000 roz-
hovorů a kontaktů.   Také jsme mohli pro-
vést rozsáhlou rekonstrukci oken nákla-
dem přes 600 tis. Kč, obnovit zařízení
interiérů, zřídit dětské hřiště, dovybavit
dílnu ……
Více informací o činnosti Střediska bude
k dispozici ve veřejné Výroční zprávě
2002, která bude k dispozici každému
zájemci na požádání (předpokl. termín
vydání květen 2003). Rádi Vám zodpoví-
me Vaše případné dotazy na našich tele-
fonních číslech 281927191-2 či e-mailu
skp.hopo@umc.cz

Ing. Jan Harbáček
ředitel Střediska křesťanské pomoci 

v Horních Počernicích

vedení gymnázia nepokusilo přesvědčit.

5. Školská komise je komisí rady měst-
ské části. Až dosud se všichni ti, kteří
projevili zájem v ní pracovat, bez problé-
mů do jejího složení i práce zapojili. Tuto
možnost mělo i vedení gymnázia.
Věřím, že svým konkrétním návrhem
stav, který samo vedení gymnázia kriti-
zuje, brzy napraví.

I já si přeji, aby červnová oslava
desetiletí Gymnázia byla radostnou udá-
lostí. Věřím, že se nám ony chmury,
které mezi sebe s takovou urputností
mnohdy vkládáme, do té doby podaří
odstranit.

Ivan Liška, starosta
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Vážení čtenáři,

nezbývá mi, než dodat ke shora uvede-
nému sdělení starosty, že Gymnázium
Horní Počernice bylo tak jako každý
jiný subjekt (školy, spolky, ...) písemně
vyzváno dne 20. února 2002 k tomu,
aby do 30.4. 2002 předložilo písemné
podklady  o své škole do připravované
publikace.
Na tuto naši písemnou výzvu Gymnázi-
um H.P. nereagovalo a ony stručné
řádky, tak kritizované vedením školy,
byly jen záchranným produktem autorů
příslušné kapitoly.

Ing. Eva Novosádová
tajemnice ÚMČ Praha 20

Z redakční pošty na Poštovku

(koncert Ondřeje Havelky 5. února
2003). Exkluzivně pro čtenářky HPZ
zodpověděl dotaz za pochodu vždy
elegantní pan Havelka při odchodu
na slavnostní večer - nominace
Českého lva. 

Jaká je podle Vás pravá česká lvice
salónů ?

Štíhlá, dravá, chytrá. 

Znáte takovou ? 

Ano, mám ji doma, žiju s ní.
Ptala se RadSad

Foto: RadSad



Studenti Gymnázia Horní Počernice v (jednom) kole
Maturitní a inaugurační ples v Národním domě na Smíchově v pondělí 17. února 2003

Dutej, ale přezutej! (nápis na šerpě) 
Dumej a nezoufej! (rada maturantům na "potítku")

Tak jak dál?
Ptám se já úvodem článku o plese Gymnázia Horní Počernice a ta otázka je, myslím, na místě. Nejen jak pokračovat 
v tomto psaní o  plesání, ale hlavně - co vlastně čeká letošní maturanty a taky primány! No, přece maturita a  sedm a půl škol-
ních roků studia respektive. A co už mají? Dovolte malé účtování. Ti první byli  při maturitně - inauguračním plese  ošerpováni,
ti druzí ostužkováni, všichni byli onoho slavnostního večera mladí, svěží, perspektivní, srdeční a vlídní k sobě navzájem, ke svým
pedagogům, rodičům. tak to má být! Připravili (si) báječný ples, program nabitý a pestrý, plný překvapení, květin, obligátních
mincí na parketě, ve vlasech, prostě všude... *(čtěte až po 22. hodině).
A že štěstí si nelze za peníze koupit a "prachy" taky ne, to poznají sami, nemějme strachy... 
A taky byly tradiční slzy, ale jen v koutku oka. Jinak to byla parádní podívaná a zábava. 

Popřejme všem studentům, ať jim kvalitní vzdělání přinese v budoucnu nejen štěstí, ale i zasloužené peníze. Třeba se dožijí
doby, kdy konečně vzdělání bude náležitě ceněno nejen společensky, ale i finančně. Ať brojí či bojují  proti průměru, který bují,
až to bolí!

RadSad
* ve výstřihu

V pátek 7. února 2003 se v KC Domeček konal
tradiční - tentokrát již 

7. PLES KLUBU PODNIKATELŮ
Horní Počernice. 

Na četná přání opět maškarní!

Aby těch šťastných sedmiček nebylo v tomto přís-

pěvku málo, možná vás bude zajímat, že podnikate-

lé se scházejí tady u nás, v Horních Počernicích, již

sedmým rokem a při milých - vzhledem k jejich pra-

covnímu vytížení a nasazení - téměř pravidelných

setkáních navazují a utužují osobní i obchodní vzta-

hy, kontakty. Prostě komunikují.  A samozřejmě hlav-

ně podnikají. A tak jim popřejme po práci legraci

a podobných akcí do budoucna více. 

Dle podkladů paní Jitky Bittnerové, prezidentky

Klubu podnikatelů Horní Počernice 

RadSad
Foto: J. Douša
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PORTOVNÍ OZVÌNY

TABULKY SKUPIN:
skupina “A”

1. SC Xaverov H. Počernice 3 2 1 0 7 : 2 7
2. FK Jablonec 97 3 1 2 0 6 : 3 5
3. SK Hradec Králové 3 0 2 1 4 : 8 2
4. FK Teplice 3 0 1 2 3 : 7 1

skupina “B”

1. FC Bohemians Praha 3 1 2 0 2 : 0 5
2. FK Mladá Boleslav 3 1 1 1 3 : 4 4
3. SK České Budějovice 3 1 1 1 6 : 3 4
4. FK Slovan Liberec 3 0 2 1 2 : 6 2

POŘADÍ TURNAJE
1. SC XAVEROV HORNÍ POČERNICE a.s.

2. FC BOHEMIANS PRAHA a.s.
3. FK MLADÁ BOLESLAV
4. FK JABLONEC 97 a.s.

5. SK HRADEC KRÁLOVÉ a.s.
6. SK ČESKÉ BUDĚJOVICE a.s.
7.- 8. FC SLOVAN LIBEREC a.s.

7.- 8. FK TEPLICE a.s.
NEJLEPŠÍ STŘELEC: KARNAY Dalibor - SC Xaverov

Něco fajnového pro fotbalové
fanoušky

V únorovém HPZ jsme vám na barevné
zadní obálce přinesli reportáž z SC Xave-
rov o neúspěšném lovu na Kolouška.
Snad je to jediný "nedostatek" významné
události, která svým rozsahem zdaleka
překročila naši městskou část. Dnes při-
náším slíbené informace z turnaje Tip-
sport Cup 2003, který proběhl u nás
v Horních Počernicích s velkou slávou,
pod mediálním drobnohledem a hlavně
s vítězstvím domácího mužstva - 
1.SC XAVEROV HORNÍ POČERNICE
a.s.!!! Ba co víc - s nejlepším střelcem -
Daliborem KARNAYEM! (další výsledky
viz tabulka). Pan Miroslav Držmíšek,
sportovní ředitel SC Xaverov, jako vždy
ochotně pro Vás, milí čtenáři HPZ, posky-
tl další informace a veškeré podklady
včetně fotografií profesionálního fotogra-
fa, pana Šťastného.
Pane řediteli, kdo vlastně byl pořadatelem
celého turnaje?
Celou akci pořadatelsky zajisťovala
Česká fotbalová agentura s.r.o. SC Xave-
rov byl spolupořadatelem.
Jak byste zhodnotil průběh turnaje?
Jednoznačně se jednalo o vydařenou
sportovní událost s celorepublikovým
významem. 
Proč myslíte?
Byl to nejlíp obsazený turnaj v České
republice. Je to vlastně taková zimní liga,
kde startují naše přední kluby. Co se týče
nás, tak jsme tam startovali po třech
letech. Tím, že jsme byli spolupořadateli,
naši hráči měli výhodu domácího družstva
a nádherně to dokázali zúročit! Výslednou
tabulku vidíte sama.
Co bylo k vidění během turnaje?
Kromě Slovanu Liberec a  FK Teplice a.s.
to ostatní mančafty pojaly jako prioritní
a prestižní záležitost.
Sama jsem zažila zápasy Liberce ne
v zcela excelentní sestavě. Jak byste
tento přístup definoval?
Nasadili kombinovaná mužstva či pouze
B mužstvo. To se samozřejmě odrazilo
v umístění obou zmiňovaných mužstev.
Kdo sobě škodí… Soustřeďme se na ty
prioritní fotbalové týmy.
Já myslím, že ten, kdo fotbalu rozumí,
jasně z tabulky zúčastněných mužstev
všechno pochopí hned sám. Prostě
jména klubů hovoří za vše! O to víc si
musíme cenit našeho vítězství v tomto
turnaji, z toho výsledku mě až mrazí - pro-
stě nad očekávání, protože v jeho historii

jsme první druholigový tým, navíc jsme
porazili ve skupině Teplice, Hradec Králo-
vé, remizovali jsme s Jabloncem a ve
finále jsme porazili Bohemku, takže jsme
vlastně neprohráli jediný zápas, za celý
turnaj jsme dostali jen tři góly. A byl bych
hrozně rád, aby hráčům forma vydržela
až do jarních bojů. Je krásné vyhrát tako-
vý turnaj, ale pak ta mistrovská soutěž je
zase o něčem jiném. Takže - kéž by to
hráčům vydrželo!
Co pro to můžete vy, jako sportovní ředi-
tel, udělat?
Něco už jsme provedli - po celkem nevy-
dařené podzimní části jsme vyměnili část
kádru mužstva. Přišlo šest nových hráčů,
kteří už teď na turnaji prokázali své kvali-
ty. Přišel prvoligový brankář Michal
Čaloun z Příbrami a zbývajících  pět
hráčů přišlo z kategorie mladých talentů
z nižších soutěží, kteří nás svými výkony
překvapili.
Myslíte si, že úspěch je především právě
na brankáři?
Nejenom brankář, celá obranná hra xave-

rovského mužstva během turnaje byla
skvělá, jak jsem řekl, inkasovali jsme
pouze tři góly, z toho jsme si jeden vsítili
sami. A hráli jsem s velice silnými muž-
stvy.
Slíbili jsme si během turnaje pohovořit
"rosničkovsky" o počasí, či o povětrnost-
ních podmínkách, chcete-li.
Co se týče počasí, tak jsem měli štěstí.
Hrálo se sice pod minus 15, 16 stupňů,
ale na druhou stranu nenapadl žádný
sníh, takže se hrálo na perfektně připra-
vené umělé trávě, neklouzalo to. Samo-
zřejmě při těch mrazech se hráčům hůř
dýchá, ale…
Vypadá to, že z vás žádnou perličku,
natož pikantní nedostanu, viďte, pane
řediteli? Když to shrnu, organizace byla
perfektní, účast hvězdná, počasí přálo.
Přesně tak. Jsem moc rád, navíc nedošlo
za celý turnaj k vážnějšímu zranění. A k té
účasti - máte na mysli hvězdná mužstva
na hřišti, ale hlavně - skvělí byli i diváci.

pokr. na další straně 
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II. LIGA - JARO 2003
16. kolo

02165 Dolní Kounice - Xaverov 2. března 2003 - neděle 10.15 hod.

17. kolo
02175 Xaverov - Pardubice 8. března 2003 - sobota 10.15 hod. hřiště tráva č.2

18. kolo
02184 Spolana Neratovice - Xaverov 15. března 2003 - sobota 10.15 hod.

19. kolo
02194 Xaverov - Chomutov 22. března 2003 - sobota 10.15 hod. hřiště tráva č.2

20. kolo
02203 Sigma Olomouc “B” - Xaverov 13. dubna 2003 - pátek 15.00 hod.

21. kolo
02216 Xaverov - HFK Olomouc 5. dubna 2003 - sobota 10.15 hod.  hřiště tráva č.2

22. kolo
02223 Most - Xaverov 13. dubna 2003 - neděle 16.30 hod.

23. kolo
02232 Xaverov - Vysočina Jihlava 19. dubna 2003 - sobota 10.15 hod. hřiště tráva č.2

24. kolo
02241 Opava - Xaverov 26. dubna 2003 - sobota 17.00 hod.

25. kolo
02254 Xaverov - Kunovice 3. května 2003 - sobota 10.15 hod. hřiště tráva č.2

26. kolo
02261 Xaverov - Prostějov 10. května 2003 - sobota 10.15 hod. hřiště tráva č.2

27. kolo
02273 Vítkovice - Xaverov 17. května 2003 - sobota 10.15 hod. hřiště FK

28. kolo
02286 Xaverov - Viktoria Plzeň 24. května 2003 - sobota 10.15 hod. hřiště tráva č.2

29. kolo
02295 Sparta Praha “B” - Xaverov 31. května 2003 - sobota 17.00 hod.

30. kolo
02305 Xaverov - Mladá Boleslav 7. června 2003 - sobota 16.30 hod. hřiště tráva č.2

Velmi si vážím zájmu našich fanoušků,
chtěl bych jim v našem Hornopočernic-
kém zpravodaji moc poděkovat za podpo-
ru. Zájem fotbalové veřejnosti nás jako
spolupořadatele obrovsky potěšil, abych
tak řekl, protože na finálový zápas
Bohemky s Xaverovem přišlo tolik diváků,
že došly vstupenky! Takový zájem asi
nikdo nečekal, a byli tam lidi z celé repub-
liky. I manažeři významných českých,
dokonce i zahraničních týmů.
Je prima, že k nám do Horních Počernic
jezdí významní lidé za kvalitním fotbalem,
jistě i díky Vám.
Přeji mnoho sportovních úspěchů a děku-
ji za Váš čas pro naše čtenáře.

RadSad

Kapitán SC Xaverov Jaroslav Ložek ve 
finálovém souboji s Bednářem z Bohemians Foto: Milan Šťastný



PORTOVNÍ DÌJINY

V době před druhou světovou válkou
byla velká část sportovní činnosti pro-
vozována většinou v tělocvičné jedno-
tě Sokol, kde byly oddíly tenisu, hoke-
je, atletiky, odbíjené a další a pak
zejména kopaná ve Sportovním klubu
S.K. Horní Počernice na jeho hřišti u
vodárny. Hokejový oddíl Sokola vznikl
před válkou a jeho činnost byla tehdy
dost intenzivní jednak proto, že se zde
hrávaly i různé okresní přebory a také
zimy koncem třicátých a v první polovi-
ně čtyřicátých let byly silné a zimním
sportům příznivé i v našich počernic-
kých podmínkách. Spousty sněhu a
silné mrazy umožňovaly provozování
hokeje na sokolském letním cvičišti,
kde jsou dnes kurty tenisového oddílu
a v té době se letní cvičiště měnilo na
zimní stadion.
Sokolník pan Másilko celou zimu pilně
poléval a udržoval ledovou plochu, čle-
nové oddílu postavili mantinely a tak
ve všedních dnech až pozdě do noci
bruslila veřejnost - zejména mládež, v
sobotu a hlavně v neděli se konaly
hokejové zápasy. Sokol H.P. se zúčast-
ňoval i okresních přeborů, které se zde
často hrály, a bojovalo se o nejlepší
umístění.
V té době mělo naše mužstvo tmavě-
rudé dresy se siluetou bílého sokola
nesoucího činku (viz foto). Z té doby
těsně před válkou je i tato fotografie,
na které jsou zleva doprava stojící:

František Zemanský, Standa Zadrobí-
lek, V. Vaněk, Jarda Bezdíček, Mirek
David a František Hlinomaz, klečící
Tonda Brada, brankář Pepík Novák a
Josef Zemanský. Řada dalších jako
Mirek Pavlíček a jiní zrovna na této
fotografii nejsou. Prvním brankářem
byl kolářský mistr Tonda Beran, ale při
okresních přeborech v zápase s Mratí-
nem byl vážně zraněn do oka a tak ho
nahradili Josef Novák, Mirek Štoural a
Jirka Uzel. Po zrušení Sokola za oku-
pace musel být oddíl jako sokolský
rozpuštěn, ale členové založili hned
hokejový klub "H.C. Horní Počernice",
kde se změnily jen sokolské dresy na
modro - bílé s nápisem H.C. Ale spor-
tovní a sokolský duch zůstal. Předse-
dou H.C. se stal sokolský funkcionář
Václav Hrdlic a i mladí členové Sokola,
t.j. žáci a dorost vstoupili do H.C.a
pokračovali zde ve sportovní činnosti
až do r. 1945, kdy se zase všichni vrá-
tili do obnoveného Sokola. Po válce už
většina základního kádru hokeje
zestárla, rozběhla se do světa a někte-
ří odešli navždy. Zimy už také nebyly
takové a neumožňovaly delší využívá-
ní ledu a tak činnost počernického
hokeje a jeho slavnou éru připomínají
jen vzpomínky pamětníků a staré foto-
grafie.

Jaroslav Fiala
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Text z rubu této unikátní dobové pohlednice
poskytnuté naším věrným “dodavatelem”
p. Kuprem:
President Osvoboditel odchází, prová-
zen starostou Č.O.S. br. Dr.Stan. Bukov-
ským, ze sletiště IX. sletu všesokol.
v r. 1932

Výročí měsíce

ač "nekulaté", přesto významné! Neboť -
náš budoucí prezident T.G. Masaryk - citu-
ji: "7. března 1850 se v Hodoníně narodil
jako první dítě chudých rodičů.” (Stanislav
Polák "T.G.Masaryk", 2. kapitola - "Život,
dětství a mládí", str. 7). V souvislosti s touto
osobností bychom Vás zároveň, milí čte-
náři, rádi upozornili na velmi zajímavou a
podnětnou knihu k zamyšlení a poučení
"Kazatel František Urbánek" (nakl. Oliva
1999). Na str. 28 naleznete kapitolu "Set-
kávání s prezidentem Masarykem". Cituji:
" ... po vzniku republiky. Masaryk jej pozval
k sobě hned po svém návratu do vlasti, aby
mu poděkoval za pohřbení syna Herberta i
za pomoc prokázanou manželce Charlot-
tě.  ... Prezident se rád dotazoval na jeho
službu v žižkovském sboru i v církvi. Když
jeho manželka Charlotta již v r. 1923 zem-
řela, požádal F. Urbánka, aby nad jejím
hrobem přečetl tytéž texty jako při pohřbu
Herberta. Velmi pak ocenil vše, co u hrobu
řekl, a prohlásil, že by to měl slyšet celý
národ." Rozhodně je třeba na tomto místě
uvést, že kazatel Urbánek působil v Hor-
ních Počernicích a je pohřben na hřbitově
na Chvalech. V budoucnosti přineseme na
stránkách HPZ podrobnější informace.
Za redakci  HPZ 

RadSad 

Hokej v Horních Počernicích jako po másle, 
aneb pan Másilko a jiní
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Vodorovně:
A: iniciály herce Kopeckého
B: jméno medvídka, bicykl, iniciály
herce Kostky
C: čistící prostředek, sokolská slav-
nost, označení kamionů
D: náplň tužek, císařskokrálovský
(zkr.), český fotbalista
E: pobídka, chemický prvek zn.
"Ne", zpěvný pták
F: chem. zn teluru, druh karty,
popěvek 
G: označení českých letadel, druh
modelových železnic, mezinárodní
zkr. OSN, staré zájmeno
H: dětský pozdrav, dopravní pro-
středky, SPZ Mostu
I: římsky 999, sídlo v Egyptě,
domácky Eduard
J: ukazovací zájmeno, řešeto, SPZ
Tábora
K: SPZ Kolína, angl. "ikona",  cito-
slovce odporu
L: břevnoví, rohožka
M: pohovka, středočeské město se
skanzenem
N: přítel člověka, angl. "mapy",
umělý jazyk
O: angl. "nebo", slezská řeka, SPZ
Litoměřic
P: řecké písmeno, SPZ Rokycan,
plošná míra (slovensky), angl. "to"
Q: zkr. ampéru, iniciály zpěváka
Hůlky, iniciály autora krtka, chemic-
ká zn. kyslíku
R: domácky Oldřich
S: angl. "trhlina"
T: název hlásky

Svisle:
1: divadelní závěs
2: jaký
3: část chodidla, dělat teplo, výher-
ní poukázka
4: dočasné bydliště pro psy, tropic-
ké šílenství, chemická zn. americia
5: zkr. kusů, citoslovce pochopení,
hudební značka, možná, politická
strana, temná část Tolkienovy Stře-
dozemě
6: přístavní hráze, 1. část tajenky,
blízko
7: tělocvičný prvek, usměrňovač
kmitočtu elektrického proudu, 2.
část tajenky
8: SPZ Ostravy, sádlo, Zolův
román, sídlo v Číně, zkr. souhvězdí
Honák (Bootes), Alan
9: hudební nástroj, jednotka délky,
citoslovce strašení
10: vápencové území, kladná elek-
troda, koně
11: 3. část tajenky
12: heslo

Pomůcka: Aját, rent, Ton,

Měla absurdně krásné klíční kosti a lehký atletický krok.
Tady kráčí džezová melodie, pomyslel si Larry McCaslin a vydal se za ní do knihkupectví,
kde se na knihy nepodíval ani jeden z nich.
Ráhel do manželství zamířila jako (viz tajenka) v letištní čekárně. S pocitem, že se bude
moci posadit. Odjela s Larrym do Bostonu.
Držel ji, jako by byla darem. Daným mu v lásce. Cosi malého a tichého. Nesnesitelně
vzácného.

Arundhatí Royová
Bůh maličkostí
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Městská část Praha 20, Úřad městské části,
Praha 9-Horní Počernice, Jívanská 647, vyhla-
šuje v souladu se zákonem č. 312/2002 Sb.,
o úřednících územně samosprávných celků,
výběrové řízení pro následující funkce: vedoucí
odboru rozvoje obce a vedoucí odboru školství a
kultury. Bližší informace (podmínky) naleznete na
www.pocernice.cz, dále na úředních deskách
úřadu, případně  v odd. personalistiky,
tel. 271 071 723.

Městská část Praha 20, Úřad městské části,
Praha 9-Horní Počernice, Jívanská 647, vyhla-
šuje výběrové řízení pro externího zaměstnance
na  obsazení pracovního místa redaktora měsíč-
níku "Hornopočernický zpravodaj". Bližší informa-
ce (podmínky) naleznete na www.pocernice.cz,
dále na úředních deskách úřadu, případně v odd.
personalistiky tel. 271 071 723.

Městská část Praha 20, Úřad městské části,
Praha 9-Horní Počernice,Jívanská 647, vyhla-
šuje v souladu se zákonem č. 312/2002 Sb., o
úřednících územně samosprávných celků, výbě-
rové řízení na funkci: referent živnostenského
odboru. Požadováno je ukončené středoškolské
nebo vysokoškolské vzdělání, znalost práce na
PC, dobrá schopnost komunikace, případná
praxe v oboru vítána. Bližší informace (podmínky)
naleznete na www.pocernice.cz, dále na úřed-
ních deskách úřadu, případně  v odd. personalis-
tiky, tel. 271 071 723.

ÚMČ Praha 20-Horní Počernice, zastoupený
tajemnicí úřadu vyhlašuje výběrové řízení na
obsazení pracovního místa "vedoucí ekonomic-
kého odboru", s platovým zařazením dle vl. nař.
č. 253/1992.Požadováno je vysokoškolské,
eventuelně středoškolské vzdělání, dobrá znalost
podvojného účetnictví, především v oblasti přís-
pěvkových a rozpočtových organizací, práce na
PC, orientace v daňové problematice, organizač-
ní schopnosti.Náležitosti přihlášky jsou: Jméno,
příjmení, datum a místo narození, číslo OP,
datum a podpis podání. Přiložen bude také struk-
turovaný profesní životopis a výpis z evidence rej-
stříku trestů.Přihlášku s požadovanými doklady
zašlete na adresu: Úřad městské části Praha 20,
Jívanská 647, Horní Počernice, 193 21.Kontakt:
tel. 271071723.

KADEŘNICTVÍ Křov. nám. 9
Dámské, pánské, dětské.

Tel.: 605 905 380

Opravy a úpravy oděvů
Vojická 1064, Tel.: 732 756 550

PRONÁJEM SKLAD. PROSTOR
Ve střeženém sklad. areálu v H.Počernicích pro-
najmeme jako celek: 1300m2 skladových ploch

kanceláře 100m2

venk. zp. plochy 500m2

Inf. na tel. 224 109 938

PRODÁM GARÁŽ
s jámou v H.P. u železniční stanice. Cena dle

dohody. Tel.: 724 020 376, 606 512 723

KOUPÍM POZEMEK
V HORNÍCH POČERNICÍCH

TEL.: 602/821 069

KOUPÍM BYT
v Leštínské ul.

Tel.:728/203 444

VYM. RD1.kat. s garsonkou
Poz. 830m2v H.P. za

ZD byt 2,5 až 3+1, přízemí, nebo 1. p
v H.P. + doplatek
Tel.: 281 923 318

AUTOBAZAR MCAUTO - výkup,
prodej i na splátky od 10%,

oceňování vozů, zpětný leasing,
slevy na všechny vozy

od 3 - 20%!!!
Tel.: 281 926 643, 608/703 210
Praha 9 - H.P., Náchodská 488

PEDIKÚRA - služba k Vám do domu
Objednávky na tel.:

281 920 918, 607/788 591
Ivana Markuziová

KOUPÍM STAVEBNÍ PARCELU
v H.P. Velikost do 2 000m2

Tel.: 606/277 457

ŠITÍ, OPRAVY, ÚPRAVA ODĚVŮ
Práci si přinesu a odnesu.

Lassigová.
Tel.: 281 924 393, 732/406 865

OTTO BUTORA - malířské práce
+ štuk. panelových bytů

Tel.: 281 921 864
Mob.: 604/576 151

Vym. DR. 1 + kk
(upraveno na 2 + kk)

v H.P., do fondu oprav pouze 870,-Kč
Za dr. 3 + 1, 3 + kk také v H.P.

(nebo před privatizací)
Tel.: 281 920 562, 728/740 046
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HLEDÁM zaměst. prodavačka
textilu. Vyuč., praxe v oboru 19 let.
H. Počernice a okolí. Nástup ihned.

Tel.: 606 577093

PRODÁM černé štěně (ir. setr, knírač)
stáří 3 měsíce, očkované, odčervené,

se zdr. průkazem (900Kč). Krásný
a učenlivý pes, mazlivý, čistotný.

Tel.: 777/ 218 028

Stříhání a koupání psů všech plemen
DENNĚ - NONSTOP

H.P. - Tel.: 281 920 351, 604 618 540

Hledám zaměstnání, 
vyučená prodavačka DZ, Praha a podobně.

Tel.: 737 158 316 (10-21hod)

MALÍŘSKÉ PRÁCE
i ve dnech pracovního klidu

Tel.: 281 924 375, 732 461 255 

Koupím pozemek na rodinný domek
vč. inž. sítí. Lokalita H.P., 350 - 1500m

2

přímý zájemce, platím hotově a rychle.
Tel.: 602 311 103

Tapetování, malování, lepení ozdobných kazet,
lišt a rozet

Jiří Kocan, Dědická 1579
Praha - Újezd nad Lesy

Tel.: 281 971719, 603 470 873

KOSMETICKÉSLUŽBY
čištění pleti, líčení, masáže, depilace celého
těla - i klínu ( různé motivy). Permanentní

makeup. Objednávky na 
tel.: 603 898 455, Křovinovo nám. 12.

Mladí manželé s dětmi
hledají podnájem v domu v H.P. Možnost údrž-

by domu i pozemku.
Tel.: 281 924 623, 606 857 881

PRODEJNÍ SKLAD ŘEZIVA
Lukavecká 1732 (bývalé Vojenské stavby)
Řezivo stavební: prkna - od 2600,-Kč

hranoly - od 4900,-Kč, fošny - od 5000,-Kč.
Řezivo suché truhlářské: borovice tl. 40-50mm
- od 6900,-Kč. Řezivo na vazby: od 5500,-Kč.

Počernická stavební společnost, s r.o.,
tel./fax: 281 92 31 68, mobil: 603 887 683

KOUPÍM
DR., nebo v osob. vlast. byt 3+1. Solidní jed-

nání.
Tel.: 281 922 813, 606 126 812

AUTOŠKOLATRIUMF
6600,-Kč, cena výcviku je včetně zkoušek

v H.Poč. Přijímáme i převody žáků z jiných auto-
škol. Tel.: 281 920 134, 603 418 333.
e-mail: autoskola.triumf@seznam.cz

Váš řidičák - náš cíl
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PÉŘOVÉ VÝROBKY - ČIŠTĚNÍ
Výroba a prodej péř. dek a polštářů

klasických rozměrů.
I NA ZAKÁZKU

H.P. Běchorská 2391 (vedle pekárny),
Tel.: 800 100 488 ZDARMA

ZÁMEČNICTVÍ - NABÍZÍME VÁM
veškeré montáže  bezpečnostních

zámků z tuzemska i dovozu
a montáže bezpečnostních dveří 

(i atypických)
Tel.: 281 924 836, 602/944 167

ING. JIŘÍ KABA
SOUDNÍ ZNALEC

Ceny a odhady nemovitostí,
H.P., Třebešovská 39

Tel.: 281 924 972, 603/331 825

Zpracuji jednoduché a podvojné
účetnictví, DPH, mzdy, daňová

přiznání, jednání na FÚ, možné i účt. ve
firmě.Tel.: 603/992 678

Zpracuji jednoduché a podvojné
účetnictví, DPH, mzdy, daňová

přiznání, jednání na FÚ, možné i účt. ve
firmě.Tel.: 604/415 654

PRODÁM DUBOVÉ ŠTÍPANÉ DŘEVO
pro Vaše kamna

cena 10 Kg - 29 Kč
DOPRAVAZDARMA

Tel.: 732/544 722

VYMĚNÍM PĚKNÝ 3 + 1,
obec. 82m2, prostorná kuchyň

blízko metra Č. Most
za byt v H.P:

Tel.:281 914 584

KOUPÁNÍ A ÚPRAVY PSŮ,
školka pro malé a stř. psy

Tel.: 326 994118, 602/305 017

KOSMETIKA - MODELÁŽ NEHTŮ
nově otevřená provozovna

ve Lhotské ul. 2072
(zdrav. středisko)

Zákl. ošetření všech typů pleti
od 270,-Kč, nové nehty od 300,-Kč.

Tel.: 281 924 836, 732/454 579

Vážení zákazníci, 
otevřeli jsme pro Vás novou

prodejnu

AAC PRAGOCEL s.r.o.
HUTNÍ MATERIÁLY

V Praze 9 - Horních Počernicích,
ul. Jiřího ze Vtelna 1731

tel.: 284 092  339
fax.:284 092  340

mobil: 604 247 164
e-mail: aacpragocel@quick.cz

pracovní  doba:
Po-Pá: 7.00 - 15.00 hod.

ČISTÍRNA PEŘÍ - výroba
prošívaných dek a polštářů,

klas. rozměrů. Z Vašeho i našeho peří. Vše na
počkání, nebo dle 

dohody na
tel.: 602/955 751.

Otevřeno od Po - Ne
Votuzská 274, H.P. (u Domečku)

NÍZKÉ CENY

KOSMETIČKA - VIZÁŽISTKA
SOŇAVALOVÁ

Kompletní ošetření všech typů pleti, omlaz. kúry
z mořských řas, oční mikromasáž, barevná

typologie, denní a večerní líčení.
Pronajmu prostory (masáže, pedikůra)
Otovická 2340/20 Tel.: 281 922 553,  

602 864 823

TOVA Vám nabízí
- speciální zakrývání armatur a stoupaček
v panelových domech posuvnými dveřmi

- skříně na míru dle Vaší představy
Vše rychle a spolehlivě

Obědnávky na tel.: 605 283 089



Malá česká výrobní firma v Praze 9 - Hor.Poč.,
v blízkosti metra hledá:

OBCHODNÍKA: do 40 let, obor PO, BOZP, ŘP(B), PC,
dobrá kondice 20 - 40 tis. Kč

ODBYTÁŘKU: ŘP(B), PC - operativní, 
důsledná, milá 10 - 20 tis Kč

ASISTENKU: ŘP(B), PC - všestranná, 
výřečná, po maturitě 8 - 15 tis. Kč

ŠVADLENU: i ZPS, pečlivá a zručná(práce s technickým tex-
tilem)

ZAUČÍME 13 tis. Kč

POŽADUJEME: HPP, 100% loajalitu, plné nasazení, 
spolehlivost a zodpovědnou práci v kolektivu

KONTAKT:
284 092 212, 260, 297 od 12.00 - 15.00 hod.

Město Čelákovice vyhlašuje 

v souladu se zákonem č. 564/1990 Sb. , o státní správě a
samosprávě ve školství, ve znění pozdějších předpisů , kon-
kurz na funkci ředitele Základní školy ul. J.A.Komenského
414, Čelákovice, okres Praha - východ. 
Požadavky : odborná a pedagogická způsobilost dle vyhlášky
MŠMT č. 139/1997 Sb. , o podmínkách odborné a pedagogic-
ké způsobilosti  pedagogických pracovníků , řídící a organi-
zační schopnosti,  znalost školské legislativy a základů ekono-
miky, občanská a morální bezúhonnost, dobrý zdravotní stav. 
Písemné přihlášky do konkurzního řízení zašlete  nejpozdě-
ji do 18.4.2003 na adresu :
Městský úřad v Čelákovicích, náměstí 5. května 1, 250 88
Čelákovice , k rukám Mgr. Františka Bodláka . 
Případné dotazy zodpoví  Mgr. František Bodlák , místostaros-
ta města , tel 326 929 102.   
K přihlášce doložte : ověřené kopie dokladů o dosaženém
vzdělání , ověřené kopie dokladů o průběhu zaměstnání a
délce pedagogické praxe, podrobný životopis, výpis z rejstříku
trestů, čestné prohlášení podle § 4 odst.3 zákona č. 451/1991
Sb., kterým se stanoví některé další předpoklady pro výkon
některých funkcí ve státních orgánech a organizacích ČR  a
SR , ve znění pozdějších předpisů , koncepci  řízení školy a
nástin budoucího rozvoje  školského zařízení. 

Předpokládáný nástup do funkce : 1. 8. 2003
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A tak se nás RadSad naposledy táže -
prozraď nám, čím žiješ/ ... a já ti řeknu,
kdo jsi ?
Z mých nejčerstvějších posledních
záznamů uzavírám čtyřicetileté své bytí,
stejně jako RadSad, a tak nás včetně
věku a vrozené zvídavosti spojuje i
spousta pěšáckých povinností jako jsou
daňové, rodičovské, zodpovědně veřej-
né atd. Byť podléhám zákonitostem
času, z nichž nejčastějším pravidlem je
pochybnost, mám přeci jen oproti
RadSad výhodu, že mi nic krom nemoci
nemůže vzít úřad. Byť také sklízím
denně veřejnou kritiku, mám kde hrát.
Snad jedno léčivé pravidlo mohlo by být
nám oběma prospěšné - i kdyby z divá-
ků/čtenářů/ měli zbýt v hledišti pouze tři
šťastní, stojí za to pro ně hrát.
A tak žiju já a má rodina čím dál silněji
potřebou bránit se smogu politickému,
průmyslovému a nesnášenlivému tak,
aby dech nezatuh. Nádechem jsou
časté výjezdy "za barák", z Počernic na
východ, a tu jsme "skokem" v Drábských
světničkách, hned za nimi Sedmihorky,
přestože jsme měsíc chystali čtyřdenní
výlet do Florencie, pravidlo chystaného

Znám tu ve městečku děvče
do slunka i deště

kam nezajede auto, tam ona nastartuje koště,
by stihla zvědět ještě, co říct nám má svět,

nebo soused, dítě, kmet,
drb z obchodních, cestovních či divadelních věd,

z obyčejných dlaní vyčte tajná přání,
poradí a nezraní, kde naštvaní přehání,

ona v míru uhání připsat k pravdě uznání, 
ke skutečnosti verš...

Leč protože jsme ve městě,
je tu "psáčů" na dvěstě,

a tak se jim zachtělo vzít si děvče na mušku,
a kotoulem z vršku

vyrazit jí tužku.
Já řku, milá dcero,

ke čtvrtému křížku začni psát svou knížku
a z Brixenu zpátky vrať se svými vrátky!
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Vilma Cibulková 
nejen těm, kdo se láskou a úctou denně nijak nešidí

končilo fiaskem, aby však těšení neutr-
pělo újmu, stačily tři dny ve Vídni, aby
duši povznesla nádhera architektury,
zašlých monarchií, po cestě domů
Kremže, kde jsme se na pár hodin zapo-
mněli v gotice, Třeboň, kde přespat se
štikou v žaludku ve vyřezávané posteli a
galerii originálů kolem hlav, za cenu nes-
rovnatelně příjemnější, než kdekoli
jinde, je hřejivá odpověď na otázky,
jsme-li my Češi někdy taky šikovní,
nejen vypečení...?
Výdechem je mi fakt , že kupříkladu
právě teď osmkrát v týdnu hraju, výdech
o to mohutnější, že každý den na jiném
místě a jiné představení, od Prostějova
ku Praze přes Kolín.
A tak, aby existenční strachy upadaly v
malichernost, neseme si v srdci pískov-
cové devadesátimetrové objetí "Milen-
ců" v Adršpachu, nejen jako svědectví
vyschlých moří, ale jako připomínku
toho, že i dno může být tak krásné a s
odstupem času je pro nás paradoxně
jejich trpělivá výška vysněnou cestou na
jejich vrchol. Když stojím se svými nej-
bližšími v zajetí sněhu pod věžemi jmé-
nem Starosta a Starostová, třicetimetro-

vé schůdky sahají jen po pás jejich skal-
naté velkoleposti a já s pousmáním hle-
dám podobnost ke všemu, co nás denně
souží, a do očí mi padá zlatý prach
sněhu pro něhu...
Dnes vím, že pro snesitelnost občas-
ných úzkostí je tu vědomí, že kousek od
nás stojí už stovky let krásný moudrý
strom, a že ta statisíce let omílaná
"Homole cukru" z pískovce nemusí být
až někde v Itálii, ale pár mil od nás, a ta
už toho unesla!
A tak budu za pár dnů kráčet do dalšího
svého desetiletí a jdu tam s jediným
cílem - dýchat zhluboka. Čas rozdávání
a výdechů nechť je přímo úměrný náde-
chu, či nadšení, ať je to cesta za barák,
nebo výlet mezi stovky starých knih, kte-
rými jsme si zaplnili dům.
Tak. A měla to být původně březnová
pocta ženám. Nezbývá než dodat, že i
stromy mají ženské vlastnosti, neb jsou
silné a krásné, skály jako ženy trpělivé,
cesty jsou jako ženy tajemné a překva-
pivé. A přesto spravedlivěji ctím hold
oboustranný, mužům i ženám, kteří se
láskou a úctou denně nijak nešidí.

Vilma
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Milá Radko, 
používám familiérnější formu Vašeho oslovení, protože mně je to tak blízké a protože jsem si Vaší práce pro náš zpravodaj, přes
všechny ty výtky a kritiky jiných, považoval. Ačkoliv se sám s tou mírou kritiky, která se na Zpravodaj v posledních týdnech sne-
sla, také nemohu jednoznačně ztotožnit, nedoplním řadu těch, kteří stejně jako Vy, na svoji práci rezignují. Budu se prát dál, jako
se peru už třináct let. Noviny jsou prostě noviny, jednou se líbí, jednou se nelíbí. A já Vás chci ujistit, že bylo rozhodně víc těch,
kteří kladně hodnotili proměnu HPZ pod Vaším vedením než těch, kteří Vaši práci i práci nás, celé redakční rady, kritizovali. Rád
bych Vám poděkoval za spolupráci a také se těším nashledanou. A kromě příslibu shledání, jak ho vidíte Vy, vidím já i příslib
naděje. Naděje v to, že snad jednou všichni nezblbneme!

Ivan Liška, starosta

SLOVO NASHLEDANOU
aneb dobojováno

Žádný přehled zápasů, žádná ligová tabulka, jen konec jednoho zápasu a legální odchod z funkce šéfredaktorky. 
Dva roky jsem žila dvojí život - jeden krásnější než druhý - jako matka, manželka, překladatelka z Horních Počernic a jako
RadSad z HorPoč. Dva roky jsem se na naše krásné Horní Počernice dívala idylicky jako Božena Němcová na své Ratibořické
údolí (aniž bych se k ní chtěla jakkoli přirovnávat!). Vše jsem dělala vždy v tom našem krásně "malém hornopočernickém měřít-
ku". Za vámi, za reportážemi a fotografiemi jsem chodila pěšky, s ortézou i s antibiotiky, s pejskem, jezdila na kole, autem. V
dešti, mrazu, větru, abych to prošpikovala trochou romantiky. Psali jsme si, telefonovali, faxovali, mailovali, zdravili se, pozdra-
vovali. Poznala jsem vás, spoustu báječných lidí! Prošla jsem při různých příležitostech všechny naše školy, kostely, hřbitovy,
kulturní zařízení, monitorovala jsem výstavy, shromáždění, jednání, dojemná vítání občánků i prvňáčků, zápisy do škol, předá-
vání maturitních vysvědčení, svatby, sté narozeniny, prostě vás, váš život, moji milí čtenáři. 
Poprvé si vás takto přivlastňuji a omlouvám se těm, komu je to proti srsti. Pochopila jsem, že je to jako s mým narozeninovým
dortem. Objednávala jsem ho spolu s dalším pohoštěním  po telefonu a požadovala dort  jahodový, dokonce dvojitou dávku
jahod, abych potěšila obě svoje děti. Cukrářka byla milá, laskavá, avšak pokaždé, když objednávku  pro jistotu zopakovala, já
znejistěla, neboť stále dokola četla "dort ovocný". Prosila jsem ji, aby napsala i říkala dort jahodový, abych si byla jistá, že na
něm prostě žádné jiné ovoce nebude. Přitakala, chápala, objednávku opět přečetla - a zase dort ovocný. Až do oslavy samotné
jsem si nebyla jistá, zda tím ovocem budou skutečně pouze a jen jahody. Byly. 
A tak je to i s tím naším Hornopočernickým zpravodajem a se mnou. Ještě teď si myslím, že většina z vás chtěla ty jahody stej-
ně jako já a samozřejmě se našli tací, kteří prosazovali dort ovocný, jiný, hlavně ne už proboha "radsadový". Mají ho mít. 
Sundavám růžové brýle. Prokoukla jsem. Prý mi stejně nesluší. Přestávám být RadSad. Zůstávám svou. Radkou Sadílkovou,
maminkou, manželkou, překladatelkou. Těším se s vámi nashledanou. Krásný dvojsmysl skrývá tento pozdrav na rozloučenou,
všimli jste si? Je v něm zároveň příslib SHLEDÁNÍ. 

Na to se strašně těším. Budete mi chybět.
Radka Sadílková
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Finálová sestava SC Xaverov Horní
Počernice a.s.
Horní řada - Čaloun, Hendrych,
Myšák, Bartoš, Csölle, Šimeček. 
Dolní řada - Majer, Ložek, Frýdek,
Marek, Galbavý
Foto: Milan Šťastný

Vyhlášení výsledků TIPSPORT CUP
2003
Ředitel pro vnější vztahy TIPSPORT,
a.s. pan Ing. Lubomír Ježek, Magistr
Petr Pálka, jednatel České fotbalové
agentury
Foto: Milan Šťastný

Navazujeme na historickou vzpomínku vzniku Sboru dobrovolných hasičů ve Chva-
lech a právě o 10 let později, dne 10. června 1888 byl založen hasičský sbor v Hor-
ních Počernicích - Čertousích. Hlavním podnětem k jeho založení byl velký požár v

listopadu 1887 u rolníka Jana Knitla v čp.67, kdy úplně vyhořelo obytné stavení, stodola, stáje, kde uhořely i dvě krávy a požá-
ru podlehlo i hospodářské nářadí.
Ještě v témže roce zakoupila obec stříkačku a vyhláškou vyzvala občany, aby se přihlásili za činné členy do nově zakládaného
hasičského sboru. Na tuto výzvu se přihlásilo 20 členů a prvním předsedou a později i velitelem se stal Karel Ferdinandi a členy
výboru  Fr. Černý, Karel Havlík, starosta obce Ant. Horáček, V. Smolík a Jan Uzel. Ustavující schůze se konala v hostinci Na
Kovárně. Kromě zmíněné stříkačky zakoupila obec 60 m hadic, 3 přilby pro hodnostáře, 15 pro členy a 2 pro trubače, lezecké a
obyčejné pásy se sekerkami, 3 hákové žebříky, píšťalky, trubky a další potřeby. Prvního hasebního zásahu se sbor zúčastnil v
lednu 1889 při požáru v Šestajovicích, kdy měl již 30 činných členů.
O dalších 7 let později, dne 17.5.1895 byl založen "Sbor dobrovolných hasičů ve Svépravicích - Xaverově". Obec Svépravice
včetně osady Xaverov měla v té době 27 popisných čísel. Za podpory tehdejšího starosty obce Jana Němečka byl ustaven první
výbor z členů: velitele Jana Řeháka, J. Vojáčka, A. Němečka, Reichnera, Mikeše, K. Kupra, Fr. Strnada, Fr. Šátrala, A. Vojáčka
a B. Němce. V červnu téhož roku zakoupila obec za 750 zlatých ruční stříkačku, která byla slavnostně vysvěcena při veřejném
cvičení na zahradě u Wermüllerů. Celodenní slavnosti se zúčastnily Sbory ze Chval a Horních Počernic. Nelze nevzpomenout,
že za nacistické okupace byli zatčeni 4 příslušníci svépravického sboru a z koncentačních táborů se vrátili s podlomeným zdra-
vím až po osvobození naší vlasti v květnu roku 1945. Příjemnější je vzpomínka na několik let existence uniformované hudby
Hasičského sboru Svépravice.
Čerpáno opět z brožury sepsané Karlem Růžičkou.

Zdeněk Kupr
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